
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE ORDINARI DEL DIA 19 DE NOVEMBRE DE 2020
Ens: Ajuntament de Riudoms

PleÒrgan: 
OrdinàriaCaràcter: 

Sergi Pedret LlauradoPresident/a: 
Sílvia Font FerratéSecretari/ària: 

19 de novembre de 2020Dia: 
19:00Hora d'inici: 

Sessió telemàticaLloc: 

Assistents:

Sra. Núria Mas Folch (JUNTS)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (JUNTS)
Sra. Judit Albesa Fontgivell (JUNTS)
Sr. Jordi Domingo Ferré (JUNTS)
Sr. Josep M. Bages Virgili (JUNTS)
Sra. Verònica Torres Ferrant (JUNTS)
Sr. Ricard Gili Ferré (ERC-AM)
Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Arnau Salvat López (ERC-AM)
Sr. Enric Jódar Ciurana (CUP-AMUNT)
Sr. Jose Manuel Hernández Pérez (PSC-CP)

La fe pública d'aquesta acta l'acredita la Sra. Carmen Alcoverro Beltran, que és qui hi assisteix
com a secretària de l'Ajuntament en la data de celebració del Ple.
 
El Sr. Alcalde inicia la sessió manifestant el següent: "Molt bona tarda a totes i tots i benvinguts
a aquesta sessió plenària de l'Ajuntament de Riudoms, en format ordinari d’avui 19 de
novembre de 2020. Ho fem amb tots els regidors i regidores presents en el plenari i recordant
també, perquè quedi en acta, que les votacions seran mitjançant mà  alçada per part dels
portaveus dels grups municipals".

ACORDS

LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR QUE VA
 TENIR LLOC EL DIA 17 DE SETEMBRE DE 2020

PLE ORDINARI DEL DIA 17 DE SETEMBRE DE 20201. 
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El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Com és habitual, començarem la sessió plenària seguint l’
orde del dia. Per tant, anem al punt núm. 1 d’aquest ple d'avui, que és la lectura i aprovació, si
s'escau, de l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el passat 17 de setembre de 2020. Tots
els regidors assistents al plenari heu rebut l’acta. En l’acta consta que es va excusar el regidor
de la CUP, Enric Jódar, i ara passarem a votació d’aquesta acta. Si no hi ha cap esmena o
aclariment, que entenc que si ningú demana la paraula doncs no hi és. Per tant, passem a
votació».

Per disposar tots els presents d'una fotocòpia de l'esborrany de l'acta de la sessió plenària del
dia 17 de setembre de 2020, se n'omet la lectura i s'acorda, amb l'abstenció del Sr. Enric Jódar,
perquè no hi va assistir, i amb el vot a favor dels Srs. Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada
Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep Maria Bages, Ricard Gili, Carme Cros,
Maria Teresa Basora, Arnau Salvat, José Manuel Hernández i l'Alcalde-President, aprovar el
contingut de l'acta.

 INFORME DE PRESIDÈNCIA

INFORME DE PRESIDÈNCIA2. 
 
El Sr. Alcalde explica el següent: «Volia tractar un tema que les darreres setmanes tots en som
conscients que han vingut marcades per una situació complexa on diferents col·lectius, com el
de la restauració, el de l’estètica, d'esports, la cultura, entre d'altres, doncs són sectors que s’
han vist directament afectats per les restriccions establertes per la Generalitat de Catalunya per
fer front a la pandèmia. Restriccions que entenem; és evident que la salut és prioritari, però sí
que sembla que d'aquí pocs dies s’iniciarà aquest famós pla de desescalada per tornar a
reobrir aquestes empreses i aquests serveis. I volíem també deixar constància que a nivell
municipal des de l’ajuntament volem transmetre que, tal i com durant les primeres onades de
contagis hem estat al costat dels sanitaris, del petit comerç de primera necessitat, dels veïns i
veïnes, per la protecció de la seva salut, doncs ara també ens comprometem a estar al costat
d'aquells sectors que no han pogut fer la seva feina durant tots aquests mesos. És per això que
volem transmetre la nostra voluntat a nivell de municipi per poder recuperar, en la mesura del
possible, tots aquells actes culturals o lúdics que han desaparegut gairebé durant tot aquest
any 2020. Per tant, si es confirmen aquestes novetats referents a les mesures pel que queda
de l’any, doncs volem constatar que el teatre-auditori del Casal Riudomenc treballarem per
oferir una programació cultural, per beneficiar tant al públic d'aquestes actuacions, com a les
companyies del territori. També treballarem per poder recuperar l'activitat a les instal·lacions
esportives al més aviat possible, ja que considerem que l'esport forma part del benestar físic i
emocional de les persones. I també farem una aposta forta per la promoció del comerç del
nostre municipi en la campanya de Nadal per tal que aquests comerços puguin tenir la
visualització que es necessita en aquesta campanya malgrat la situació, oferint-los-hi també
estratègies i esdeveniments d'acompanyament per tal de poder dinamitzar sobretot aquesta
campanya (que és la primera campanya comercial que ens trobem en aquesta fase de la
desescalada) amb una sèrie de propostes que ja s’estan treballant des de la regidoria pertinent,
també acompanyats de la Taula del Comerç Local. L’Ajuntament, doncs,ens comprometem a
dinamitzar al màxim l'economia, des de les seves competències municipals i seguint, per
suposat, amb les mesures establertes per part dels organismes superiors en cada moment.

Transcripció de l'acta número 2020-0000010 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Sílvia Font Ferraté - DNI *** (SIG), Sergi Pedret

Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 11/03/2021, 11/03/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
F
F
D
4
9
6
4
2
8
A
5
5
4
F
B
7
8
3
4
4
A
B
C
B
6
3
2
F
A
1
3
7
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
2
:
5
1
:
2
9

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 28/05/2021 a les 12:00:15



Però sí que és cert que la COVID-19 ens ha robat masses coses; ens ha robat la Setmana
Santa, ens ha robat Sant Jordi, ens ha robat la festa dels Barris, ens ha robat la festa major de
Sant Jaume, ens ha robat el Reviu les places, la Fira de l'Avellana, la Diada de l’11 de
setembre, la programació cultural del teatre, els esdeveniments esportius, ens ha robat
l'activitat i molta de totes les entitats del nostre municipi, ens ha robat part de les festes del
Beat.... i sí que considerem o que creiem que si ho deixem de fer tot pel COVID, el COVID ens
ho prendrà tot. Per tant, hem de continuar endavant amb seguretat i protecció, però sí que
Riudoms ha de recuperar l’abans possible la seva essència. I com que ho creiem fermament,
volíem deixar constància en aquest Informe de Presidència».

 DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA

DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE LA PRESIDÈNCIA DEL NÚM. 1035 AL NÚM.3. 
1224 DE 2020

El Sr. Alcalde explica el següent: «Es dóna compte de les resolucions dictades per l'alcaldia
des de la passada sessió plenària, que per tant són els decrets de Presidència des del 1035 al
1224 d'aquest 2020»
 
A continuació, dóna la paraula als portaveus dels diferents grups municipals per si volen fer
alguna intervenció per si hi ha algun aclariment a algun d'aquests decrets.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta: «Sí, jo sí, però
clar, com tampoc són preguntes específicament tècniques potser preferiu al torn de precs i
preguntes».
 
El Sr. Alcalde li respon dient: «Les fem doncs, si et va bé, després en el torn de precs i
preguntes».

Es dóna compte, en compliment de l'article 42 del Reglament d'organització, funcionament i
règim jurídic de les corporacions locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986 de 28 de
novembre, de les resolucions de la Presidència/Alcaldia, del núm. 1035 al núm. 1224 de 2020,
amb un total de 190.

Resum per unitats
27 Àrea de Serveis Interns

13 Tresoreria

3 Intervenció

53 Àrea Secretaria

7 Assistència jurídica

3 Recursos Humans

1 Arxiu

2 Serveis Socials

6 Contractació

9 Obres, Urbanismes i Activitats

1 Comptabilitat

4 Àrea intervenció
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1 Sense unitat

28 Àrea tresoreria

3 Àrea de Serveis al Territori

23 Secretaria

6 Subvencions

Detall dels Decrets
 
Núm.
decret

Data Unitat Assumpte

2020-
0001035

1 4  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal indefinit no fix discontinu área instal·lacions
esportives (camp de futbol) temporada 2020-2021

2020-
0001036

1 4  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'PLE ORDINARI DEL DIA 17 DE SETEMBRE DE 2020'

2020-
0001037

1 4  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Serveis revisions mèdiques borsa de treball vigilants municipals

2020-
0001038

1 4  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Atorgament llicència d'ocupació temporal de la via pública Associació
Dones Bella Llar el 17 de setembre de 2020

2020-
0001039

1 5  d e
setembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Canvi d'ofici del titular del padró d’aigua i escombraries del servei situat a
l'immoble al C/ Sant Jaume, per titular erroni

2020-
0001040

1 5  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Subministrament revistes per a la Llar d'infants del curs 2019-2020

2020-
0001041

1 5  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Subministrament d'agendes per la Llar d'Infants. Curs 2020-2021

2020-
0001042

1 5  d e
setembre
de 2020

Tresoreria Pagament a justificar núm. 016/2020

2020-
0001043

1 5  d e
setembre
de 2020

Subvencions
Sol·licitud de subvenció a Diputació de Tarragona per actuacions que
fomentin la reactivació econòmica i ocupacional després de l’afectació
derivada de la COVID19, any 2020.

2020-
0001044

1 5  d e
setembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Baixa d'ofici dels rebuts d'aigua i brossa del servei situat al c/ Sant Jaume
del 4t trimestre 2018, per error titular i activitat tancada

2020-
0001045

1 6  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació funcionaris interins Servei de Vigilants

2020-
0001046

1 6  d e
setembre
de 2020

Comptabilitat Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 35/2020

2020-
0001047

1 7  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Llicència ocupació recinte Sant Antoni Associació Dones Bella Llar el dia
13.10.2020

2020-
1 7  d e

À r e a
Sol·licitud de compensació del deute pendent en concepte de taxa per l’ús
del camp de futbol durant la temporada 2019-2020, amb el pagament de la
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0001048 setembre
de 2020

tresoreria subvenció concedida a l’entitat Club Deportiu Riudoms per a l’anualitat
2019.

2020-
0001049

1 7  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 21 DE SETEMBRE DE
2020'

2020-
0001050

1 7  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES,
ACTIVITATS I MEDI AMBIENT'

2020-
0001051

1 7  d e
setembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Compensació d'ofici del deute en executiva liquidació núm. 196/2019
emesa en concepte de taxa canvi titular activitat amb el pagament factura
núm. 201830 de data 9/06/2018 registrada d'entrada a l'Ajuntament el 27
/12/2018 amb núm. 20180003084

2020-
0001052

1 7  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Renovació de la Comissió de Serveis de la secretària de l'Ajuntament de
Riudoms.

2020-
0001053

1 7  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Acceptació petició de baixa voluntària

2020-
0001054

1 7  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal indefinit no-fix discontinu servei menjador escolar,
curs 2020-2021

2020-
0001055

1 8  d e
setembre
de 2020

Assistència
jurídica

Proposta de resolució de ratificació de la suspensió i de requeriment de
legalització per obres en sòl no urbanitzable, en la nau situada en planta
baixa, del polígon 25, parcel·la 25, de Riudoms.

2020-
0001056

1 8  d e
setembre
de 2020

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 022/2020

2020-
0001057

1 8  d e
setembre
de 2020

Assistència
jurídica

Ordre d'execució definitiva per neteja de residus derivats de peces de
motor i olis residuals, en la finca del polígon 2, parcel.la 15

2020-
0001058

1 8  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Autorització de celebració d'un matrimoni civil el dia 19 de setembre de
2020

2020-
0001059

2 1  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Comissió de serveis de la secretària de l'Ajuntament de Riudoms.

2020-
0001060

2 2  d e
setembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa de comunicació
prèvia d'obertura d'activitat d'una acadèmia de reforç escolar, idiomes i
activitats complementàries (psicòleg i logopeda) situada al carrer de Sant
Pau, núm. 4

2020-
0001061

2 2  d e
setembre
de 2020

Secretaria Concedir dret d'accés a la informació en relació a una llicència urbanística

2020-
0001062

2 2  d e
setembre
de 2020

Subvencions
Sol·licitud de subvenció al Patronat de Turisme de la Diputació de
Tarragona per a programes concrets i activitats de promoció turística, any
2020.

2020-
0001063

2 2  d e
setembre
de 2020

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 023/2020

2020-
0001064

2 2  d e
setembre
de 2020

Subvencions
Aprovació de la liquidació 795/2020, emesa a nom del Consell Comarcal
en concepte de la indemnització pels costos del servei de menjador
escolar, curs 2019-2020.

2020-
2 2  d e

Aprovació de l'inici de l'expedient per a la contractació del servei de
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0001065 setembre
de 2020

Contractació manteniment de la gespa artificial dels camps de futbol municipals

2020-
0001066

2 2  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Autorització de celebració d'un matrimoni civil el dia 24 de setembre de
2020

2020-
0001067

2 2  d e
setembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Devolució d'ingressos que corresponen a la part proporcional del rebut per
la Taxa Llar d'Infants del mes de març 2020, pel tancament de la Llar
d'Infants com a conseqüència de la crisi sanitària a causa de la COVID-19

2020-
0001068

2 3  d e
setembre
de 2020

Subvencions
Sol·licitud de subvenció al Patronat de Turisme de la Diputació de
Tarragona per a la realització d’accions de difusió dels productes
agroalimentaris i artesans de qualitat, any 2020.

2020-
0001069

2 3  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Ampliació jornada de treball personal llar d'infants

2020-
0001070

2 3  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Autorització trasllat de restes cadavèriques del nínxol núm. 4103 al nínxol
núm. 4151 del cementiri municipal

2020-
0001071

2 3  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN ORDINÀRIA DEL DIA 28 DE
SETEMBRE DE 2020'

2020-
0001072

2 4  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Comissió de serveis de la secretària de l'Ajuntament de Riudoms.

2020-
0001073

2 4  d e
setembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei de la Llar
d'Infants que correspon al mes de setembre de 2020

2020-
0001074

2 4  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Complement de productivitat mes de setembre integrants Servei de
Vigilants

2020-
0001075

2 4  d e
setembre
de 2020

Secretaria
Aprovació del Protocol sobre funcionament i mesures de seguretat en els
equipaments i instal·lacions esportives municipals .

2020-
0001076

2 4  d e
setembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de fraccionament del deute pendent per la taxa en concepte de
llicència per a la tinença de gos de raça potencialment perillosa

2020-
0001077

2 5  d e
setembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Padrons de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus dels
locals on s'hi desenvolupi qualsevol activitat comercial i/o econòmica, que
correspon al 1r trimestre 2020, i de la taxa brossa disseminats d'activitats
en sòl no urbanitzable de l'any 2020

2020-
0001078

2 5  d e
setembre
de 2020

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Declarar sense efectes comunicació prèvia d'obres

2020-
0001079

2 8  d e
setembre
de 2020

À r e a
intervenció

Aportació a compte exercici 2020 EPE Riudoms Serveis

2020-
0001080

2 8  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis al
Territori

Llicència urbanística d'obres

2020-
0001081

2 8  d e
setembre
de 2020

Recursos
Humans

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes de setembre de 2020 i
assegurances socials

2020-
2 8  d e
setembre

Àrea de
Serveis

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes de setembre de 2020 i
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0001082 de 2020 Interns assegurances socials

2020-
0001083

2 9  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació treballador plaça vacant operari d'obres amb categoria
d'oficial primera

2020-
0001084

2 9  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal

2020-
0001085

2 9  d e
setembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació substituta per cobrir baixa per incapacitat temporal.

2020-
0001086

3 0  d e
setembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL DIA 5 D'OCTUBRE
DE 2020'

2020-
0001087

2
d'octubre
de 2020

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 024/2020

2020-
0001088

5
d'octubre
de 2020

Secretaria
Aprovació de la relació núm. 11/2020, de liquidacions de l’Impost sobre l’
increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2020-
0001089

5
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Servei manteniment programa de nòmines 2020-2021

2020-
0001090

5
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Honoraris servei instrucció de dos expedients disciplinaris

2020-
0001091

5
d'octubre
de 2020

Secretaria Petició de vista del projecte d'un expedient de llicència urbanística

2020-
0001092

5
d'octubre
de 2020

Secretaria
Aprovació de la relació núm. 10/2020, de liquidacions de l’Impost sobre l’
increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2020-
0001093

5
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació provisional d'aspirants admesos/es i exclosos/es
en la convocatòria per a la formació d'una borsa de treball d'operaris
jardiners (cat. oficial 1a)

2020-
0001094

5
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Aprovació de la relació provisional d’aspirants/es admesos/es i exclosos
/es en la convocatòria que té per objecte la selecció d’un “rellevista”
netejador viari/a (cat. Peó) , i també la creació d’una borsa de treball per
cobrir, en règim de personal laboral temporal places vacants.

2020-
0001095

5
d'octubre
de 2020

À r e a
intervenció

Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 43/2020

2020-
0001096

5
d'octubre
de 2020

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Pagament de la fiança

2020-
0001097

5
d'octubre
de 2020

Secretaria

Llista provisional d'admesos i exclosos selecció, procés selectiu,
mitjançant concurs oposició lliure d’un/a operari de serveis - oficial 2a, en
règim laboral a jornada complerta, modalitat contracte de relleu, i borsa de
treball.

2020-
0001098

5
d'octubre
de 2020

Subvencions

Aprovar la convocatòria de subvencions, d'acord amb les Bases
aprovades per a la concessió de subvenció directe al sector comercial i
empresarial del municipi de Riudoms en atenció a determinades
necessitats derivades de l'estat d'alarma declarat per l'Estat, any 2020.

2020-
6

À r e a Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol núm. 526 del
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0001099 d'octubre
de 2020

Secretaria cementiri municipal

2020-
0001100

6
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió dels nínxols núm. 2024 i
2025 del cementiri municipal

2020-
0001101

6
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Atorgament llicència d'ocupació temporal de la via pública a la Lliga Contra
el Càncer de les Comarques de Tarragona i Terres de l'Ebre per un acte
previst pel 16 d'octubre de 2020

2020-
0001102

6
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol núm. 980

2020-
0001103

7
d'octubre
de 2020

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Ordre d'execució per enfonsament parcial de coberta d'edifici

2020-
0001104

7
d'octubre
de 2020

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Llicència urbanística d'obres

2020-
0001105

8
d'octubre
de 2020

Secretaria
Aprovació del retorn al treball presencial del personal del Teatre Auditori
Casal Riudomenc

2020-
0001106

8
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Expedient de Recaptació núm. 229/2019-R en relació amb la sol·licitud de
devolució de l’import pagat en concepte de matrícula de l'Escola Municipal
de Música per causar baixa abans d'iniciar el curs 2019-2020, per no
impartir-se l'assignatura escollida.

2020-
0001107

8
d'octubre
de 2020

Tresoreria Pagament a justificar núm. 017/2020

2020-
0001108

8
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 13 D'OCTUBRE DE 2020'

2020-
0001109

8
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol núm. 617

2020-
0001110

8
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol núm. 620 del
cementiri municipal

2020-
0001111

1 3
d'octubre
de 2020

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Llicència urbanística d'obres per a fer tancament a la finca situada al
polígon 27, parcel·la 53

2020-
0001112

1 4
d'octubre
de 2020

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Llicència urbanística per una nova escomesa

2020-
0001113

1 4
d'octubre
de 2020

Subvencions
Sol·licitud de subvenció, en espècie, a la Generalitat de Catalunya per a l’
adquisició de novetats editorials en català destinades a les biblioteques
públiques - 2a convocatòria.

2020-
0001114

1 4
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei de la Llar
d'Infants que correspon al mes d'octubre de 2020.

2020-
0001115

1 4
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Concessió bonificació en la taxa de subministrament d'aigua per a
persones amb discapacitat amb grau igual o superior a 65% del servei
situat a la plaça de l'Església

2020-
1 5
d'octubre Assistència

Aprovar el pagament per part de l’ajuntament de les indemnitzacions per
danys causats pel contractista, Grupo Tecno Conrad S.L, d'acord amb els
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0001116 de 2020 jurídica expedients de responsabilitat patrimonial núm.202/2010 i núm.254/19

2020-
0001117

1 5
d'octubre
de 2020

Assistència
jurídica

Resolució definitiva d'estimació de la reclamació patrimonial per danys
causats a un vehicle, causats pels treballs de neteja realitzats per la
màquina de desbrossar municipal.

2020-
0001118

1 5
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Cessió espais Casa de Cultura diversos dies Club Escacs Riudoms Fischer

2020-
0001119

1 5
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol doble amb
ossera núm. 532 del cementiri municipal

2020-
0001120

1 5
d'octubre
de 2020

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 025/2020

2020-
0001121

1 5
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Proposta aprovació despeses de desplaçaments a incloure a la nòmina

2020-
0001122

1 5
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació dietes i desplaçaments assistències membres tribunal
convocatòria borsa de treball places operari d'obres amb categoria d'oficial
primera

2020-
0001123

1 5
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL DIA 19 D'OCTUBRE
DE 2020'

2020-
0001124

1 5
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol núm. 729 del
cementiri municipal

2020-
0001125

1 5
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació dietes i desplaçaments assistències membres tribunal
convocatòria plaça guàrdia municipal

2020-
0001126

1 5
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Padrons de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus dels
locals on s'hi desenvolupi qualsevol activitat comercial i/o econòmica, que
correspon al 2n trimestre 2020

2020-
0001127

1 9
d'octubre
de 2020

Secretaria LLicència per la tinença de gos potencialment perillós

2020-
0001128

1 9
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa de comunicació
prèvia d'obertura d'activitat d'un gimnàs situat a l'avinguda Verge de
Montserrat.

2020-
0001129

1 9
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Aprovació dels padrons de les taxes per la prestació dels serveis
d'abastament d'aigua, de gestió de residus dels habitatges i de
clavegueram que correspon al 3r trimestre de 2020

2020-
0001130

1 9
d'octubre
de 2020

Secretaria
Compareixença i nomenament de lletrat i procurador en el RCA 120
/2020B contra l’Ajuntament de Riudoms

2020-
0001131

1 9
d'octubre
de 2020

Secretaria Inadmissió de reclamació de responsabilitat patrimonial

2020-
0001132

1 9
d'octubre
de 2020

Secretaria

Aprovació llista definitiva d’aspirants admesos i exclosos en el procés de
selecció, mitjançant concurs-oposició lliure d’un operari de serveis ( cat.
oficial 2ª) en règim laboral a jornada complerta, modalitat contracte de
relleu i formació d’una borsa de treball. (exp.657/2020).

2020-
0001133

2 0
d'octubre Secretaria

Aprovació de la relació definitiva d’aspirants admesos i exclosos en la
convocatòria per la selecció d’un “rellevista” Operari Jardiner oficial 1ª, i
també la creació d’una borsa de treball per cobrir, en règim de personal
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de 2020 laboral temporal, places d’operaris jardiners (oficial 1ª) ( exp.658/2020)

2020-
0001134

2 0
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització assistència i aprovació despesa matrícula per a la realització
d'un curs de formació

2020-
0001135

2 0
d'octubre
de 2020

Secretaria

Aprovació de la relació definitiva d’aspirants admesos i exclosos en el
procés de selecció, mitjançant concurs-oposició lliure d’un netejador/a viari
(cat. Peó) en règim laboral a jornada complerta, modalitat contracte de
relleu i formació d’una borsa de treball. (exp.811/2020).

2020-
0001136

2 0
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Subministrament de plantes per a jardineres per l'Ajuntament

2020-
0001137

2 0
d'octubre
de 2020

Tresoreria Pagament a justificar núm. 019/2020

2020-
0001138

2 0
d'octubre
de 2020

Tresoreria Pagament a justificar núm. 018/2020

2020-
0001139

2 1
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Servei showcooking en el marc de la jornada "Tastets de Fira" el
24.10.2020 per part de Xocosave, SL

2020-
0001140

2 1
d'octubre
de 2020

Contractació
Adhesió al contracte derivat de la segona pròrroga de l'Acord Marc del
subministrament de gas natural de l'ACM

2020-
0001141

2 1
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de la 'Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, Activitats
del dia 26 d'octubre de 2020'

2020-
0001142

2 1
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Servei activitat Showcooking cuiner restaurant Mas de'n Ros el 24-10-
2020 en les jornades "Tastets de Fira"

2020-
0001143

2 1
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Servei xerrada jornada 24.10.2020 "Tastets de Fira"

2020-
0001144

2 1
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Servei showcooking 24.10.2020 cuiner Restaurant Mas Passamaner en el
marc de les jornades "Tastets de Fira"

2020-
0001145

2 1
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Sol·licitud excedència voluntària

2020-
0001146

2 1
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de la 'JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL DIA 26
D'OCTUBRE DE 2020'

2020-
0001147

2 2
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa de canvi titularitat
d'activitat d'un centre de fisioteràpia situat al carrer Francesc de Paula
Quintana

2020-
0001148

2 3
d'octubre
de 2020

Intervenció 4t. Expedient Modificació de crèdits Pressupost Ajuntament 2020

2020-
0001149

2 3
d'octubre
de 2020

Assistència
jurídica

Inici d'ordre d'execució de neteja de residus en la finca partida la Sènia de
Riudoms

2020-
0001150

2 3
d'octubre
de 2020

À r e a
intervenció

3r. Expedient Modificació de crèdits Pressupost Ajuntament 2020

Transcripció de l'acta número 2020-0000010 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Sílvia Font Ferraté - DNI *** (SIG), Sergi Pedret

Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 11/03/2021, 11/03/2021A
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2020-
0001151

2 3
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Reclamació contra el rebut d'aigua del 4t TR2019 del servei situat a l'av.
Verge de Montserrat per error lectura aplicada

2020-
0001152

2 3
d'octubre
de 2020

Secretaria Aprovar el reinici de l'activitat cultural del Teatre Auditori Casal Riudomenc

2020-
0001153

2 3
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Complement de productivitat mes d'octubre integrants Servei de Vigilants

2020-
0001154

2 3
d'octubre
de 2020

 
Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'HISENDA I GOVERNACIÓ
DEL DIA 28 D'OCTUBRE DE 2020'

2020-
0001155

2 3
d'octubre
de 2020

Intervenció 3r. Expedient Modificació de crèdits Pressupost Ajuntament 2020

2020-
0001156

2 6
d'octubre
de 2020

Secretaria
Aprovació llista definitiva d'admesos i exclosos borsa de treball electricista-
fontaner oficial 2ª, i data de les proves.

2020-
0001157

2 6
d'octubre
de 2020

Assistència
jurídica

Resolució definitiva de la reclamació patrimonial per danys per aigua

2020-
0001158

2 7
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb discapacitat, com
a titular no conductor

2020-
0001159

2 7
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcement per a persones amb
discapacitat, com a titular no conductor

2020-
0001160

2 7
d'octubre
de 2020

Serveis
Socials

Sol·licitud de targeta d'aparcament individual per a persones amb
discapacitat, com a titular conductor

2020-
0001161

2 7
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació serveis extraordinaris inclosos a les nòmines del mes d'octubre
2020

2020-
0001162

2 7
d'octubre
de 2020

Serveis
Socials

Sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular conductor

2020-
0001163

2 7
d'octubre
de 2020

À r e a
intervenció

Aportació a compte exercici 2020 EPE Riudoms Serveis, EPE Riudoms
Gestió.

2020-
0001164

2 7
d'octubre
de 2020

Recursos
Humans

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes d'octubre de 2020 i
assegurances socials

2020-
0001165

2 7
d'octubre
de 2020

Intervenció COST EFECTIU DELS SERVEIS 2019

2020-
0001166

2 7
d'octubre
de 2020

Recursos
Humans

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes d'octubre de 2020 i
assegurances socials

2020-
0001167

2 8
d'octubre
de 2020

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Devolució fiança d'obra

2020-
2 8
d'octubre Tresoreria Pagament a justificar núm. 020/2020

Transcripció de l'acta número 2020-0000010 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Sílvia Font Ferraté - DNI *** (SIG), Sergi Pedret
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0001168 de 2020

2020-
0001169

2 8
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Modificació horari

2020-
0001170

2 8
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Llicència ocupació temporal via pública per la venda de flors els dies 30 i
31 d'octubre i 1 de novembre.

2020-
0001171

2 8
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Llicència ocupació via pública Plaça de l'Església, núm. 3 per la venda de
flors els dies 29, 30 i 31 d'octubre de 2020

2020-
0001172

2 8
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de la 'JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL DIA 2 DE
NOVEMBRE DE 2020'

2020-
0001173

2 8
d'octubre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 2 DE NOVEMBRE DE
2020'

2020-
0001174

2 8
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Ordenació pagament embarg Jutjat de Primera Instància núm. 4 de Reus

2020-
0001175

2 8
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de bonificació de la taxa de subministrament d'aigua per a
persones majors de 65 anys en situació desafavorida, pel servei situat al
c/ Major

2020-
0001176

2 9
d'octubre
de 2020

À r e a
tresoreria

Sol·licitud per part de BASE de resolució de l'ampliació del termini de
fraccionament i dispensa de garantia en relació amb l'expedient executiu
núm. 1-2013/93577

2020-
0001177

3 0
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Sol·licitud assistència jornada de formació

2020-
0001178

3 0
d'octubre
de 2020

Tresoreria Pagament a justificar núm. 021/2020

2020-
0001179

3 0
d'octubre
de 2020

Secretaria
Desestimar les al·legacions presentades a l’ordre d’execució per
enfonsament parcial de coberta d'edifici del C/ Major 65.

2020-
0001180

3 0
d'octubre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització assistència jornada formativa

2020-
0001181

3 0
d'octubre
de 2020

Secretaria
Establir el sistema de teletreball pels empleats/des municipals, tret causa
justificada que requereixi atendre els serveis públics de manera presencial.

2020-
0001182

2  d e
novembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Baixa i nova liquidació dels rebuts d'escombraries del servei situat a
l'avinguda del Prat per titular erroni.

2020-
0001183

3  d e
novembre
de 2020

Secretaria
Resolució de l’Al·legació a les liquidacions emeses en concepte de
l'Impost sobre l'increment de valor de terrenys de naturalesa urbana
(IIVTNU) de l’immoble situat al carrer del Dr. Flèming, 

2020-
0001184

3  d e
novembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització assistència i aprovació despesa quota inscripció per a la
realització d'una jornada de formació

2020-
0001185

3  d e
novembre
de 2020

Secretaria

Aprovar la contractació del “rellevista” per jubilació parcial d’un treballador
municipal i formació de borsa de treball d’operaris de serveis (oficial 2ª) de
conformitat amb la plantilla del personal laboral de l’Ajuntament de
Riudoms.

Transcripció de l'acta número 2020-0000010 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Sílvia Font Ferraté - DNI *** (SIG), Sergi Pedret

Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 11/03/2021, 11/03/2021A
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2020-
0001186

3  d e
novembre
de 2020

Contractació
Aprovació de la pròrroga del contracte de servei de consultoria jurídica i
tècnica per a la implantació de la nova Llei orgànica de protecció de dades
i el servei de Delegat de protecció de dades a l'Ajuntament de Riudoms

2020-
0001187

3  d e
novembre
de 2020

Assistència
jurídica

Resolució definitiva d'ordre d'execució per raons de seguretat, amb motiu
d'un esvoranc a la finca del polígon 26, parcel.la 12, de Riudoms

2020-
0001188

4  d e
novembre
de 2020

Contractació
Inici de l'expedient de contractació de les obres del Projecte bàsic i
executiu de millora de les xarxes i la pavimentació del carrer de les
Galanes (modificat juliol 2020)

2020-
0001189

4  d e
novembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació dieta assistència membre tribunal procés selectiu per a la
selecció d'un rellevista i formació de borsa de treball lloc de treball
d'operaris de serveis amb categoria d'oficial segona.

2020-
0001190

4  d e
novembre
de 2020

Secretaria

Aprovar la contractació del “rellevista” per jubilació parcial d’un treballador
municipal i formació de borsa de treball de netejador/a viari (cat. peó) de
conformitat amb la plantilla del personal laboral de l’Ajuntament de
Riudoms.

2020-
0001191

4  d e
novembre
de 2020

Contractació
Inici de l'expedient de contractació del subministrament, en règim
d'adquisició, d’un carretó elevador automotor per a la brigada municipal de
Riudoms

2020-
0001192

4  d e
novembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació personal llar d'infants

2020-
0001193

4  d e
novembre
de 2020

Secretaria

Aprovar la contractació del “rellevista” per jubilació parcial d’un treballador
municipal i formació de borsa de treball d’operaris jardiners (oficial 1ª) de
conformitat amb la plantilla del personal laboral de l’Ajuntament de
Riudoms.

2020-
0001194

4  d e
novembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Proposta aprovació despeses de desplaçaments a incloure a la nòmina

2020-
0001195

4  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL DIA 9 DE
NOVEMBRE DE 2020'

2020-
0001196

4  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 9 DE NOVEMBRE DE 2020'

2020-
0001197

5  d e
novembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Baixa i nova liquidació dels rebuts d'escombraries del servei situat al Raval
de Sant Francesc, per titular erroni.

2020-
0001198

5  d e
novembre
de 2020

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 026/2020

2020-
0001199

5  d e
novembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Baixa i nova liquidació dels rebuts d'escombraries del servei situat a
l'avinguda del Primer d'Octubre, per titular erroni, i devolució d'ingrés
indegut taxa

2020-
0001200

5  d e
novembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei de la Llar
d'Infants que correspon al mes de novembre de 2020.

2020-
0001201

6  d e
novembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Resolució del recurs contra la liquidació núm. 737/2019 emesa en
concepte de taxa pel traspàs de títols funeraris i per expedició de títols
funeraris, en relació a la tomba núm. 28

2020-
0001202

6  d e
novembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació dietes assistències membres tribunals processos selectius per a
la selecció de rellevistes i formació de borsa de treball (llocs de treball
d'operari jardiner amb categoria d'oficial primera i netejador/a viari amb
categoria de peó)

Transcripció de l'acta número 2020-0000010 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Sílvia Font Ferraté - DNI *** (SIG), Sergi Pedret

Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 11/03/2021, 11/03/2021A
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2020-
0001203

7  d e
novembre
de 2020

Tresoreria Pagament a justificar núm. 022/2020

2020-
0001204

9  d e
novembre
de 2020

Secretaria
Aprovació de la relació núm. 13/2020, de liquidacions de l’Impost sobre l’
increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2020-
0001205

1 0  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Aprovar la constitució d’una Borsa de Treball d'electricista-fontaner (oficial
2a).

2020-
0001206

1 0  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Pròrroga del Pla comarcal de polítiques de Dones i d’Igualtat del Consell
Comarcal del Baix Camp.

2020-
0001207

1 0  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió de la tomba núm. 29 del
cementiri municipal

2020-
0001208

1 1  d e
novembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Padrons de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus dels
locals on s'hi desenvolupi qualsevol activitat comercial i/o econòmica, que
correspon al 3r trimestre 2020

2020-
0001209

1 1  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Suspensió del cobrament del canon per l’explotació dels bars i/o bars-
restaurants ubicats en equipaments municipals.

2020-
0001210

1 1  d e
novembre
de 2020

Arxiu Devolució fiança

2020-
0001211

1 1  d e
novembre
de 2020

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Devolució fiança d'obra

2020-
0001212

1 1  d e
novembre
de 2020

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular no conductor

2020-
0001213

1 1  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 16 DE NOVEMBRE DE
2020'

2020-
0001214

1 1  d e
novembre
de 2020

Contractació
Adquisició de vehicle, en règim de renting, per a l'àrea de Serveis Tècnics,
mitjançant l'ACM

2020-
0001215

1 2  d e
novembre
de 2020

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 027/2020

2020-
0001216

1 2  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Llicència ocupació via pública 14.11.2020 acte a favor de la Cultura

2020-
0001217

1 2  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Aprovar la suspensió de les classes de l’Escola Municipal de Música de
Riudoms que no es poden impartir telemàticament, i en conseqüència no
girar quotes a l’alumnat.

2020-
0001218

1 2  d e
novembre
de 2020

Àrea de
Serveis al
Territori

Llicència d'obres obertura de rasa per a nova escomesa per a una BIE

2020-
0001219

1 2  d e
novembre
de 2020

À r e a
Secretaria

Atorgament llicència d'ocupació temporal de la via pública per fer un acte
commemoratiu contra la violència a les dones el 25 de novembre per part
del col·lectiu Dones d'Aigua

2020-
1 2  d e
novembre À r e a Baixa i nova liquidació dels rebuts d'aigua i escombraries del servei situat
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0001220 de 2020 Secretaria al carrer de Rodolf Cavallé i Tomàs, per titular erroni.

2020-
0001221

1 3  d e
novembre
de 2020

Àrea de
Serveis al
Territori

Llicència urbanística d'obres per a fer tancament de finca

2020-
0001222

1 3  d e
novembre
de 2020

Secretaria Concessió llicència per a la tinença de gos de raça potencialment perillosa

2020-
0001223

1 3  d e
novembre
de 2020

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Llicència urbanística d’obres

2020-
0001224

1 3  d e
novembre
de 2020

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització assistència i aprovació despesa quota inscripció per a la
realització d'una jornada de formació

       

El Ple en queda assabentat.

DONAR COMPTE DE DECRET NÚM. 2020-01165 D'APROVACIÓ DEL COST EFECTIU
 DELS SERVEIS DE L'ANY 2019

DONAR COMPTE DE DECRET NÚM. 2020-01165 D'APROVACIÓ DEL COST EFECTIU4. 
DELS SERVEIS DE L'ANY 2019

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Bona tarda a tots. Com ja ens demana la Llei orgànica 2/2012
d'estabilitat pressupostària, després d’aprovar la liquidació de l'any 2019, tenim l’obligació de
presentar el que es diu el cost efectiu dels serveis, d'aquells serveis que es van fer de l'any
2019. D'aquests serveis n'hi ha uns que són de prestació obligatòria i d'altres que són de
competències pròpies de l'Ajuntament. En aquest sentit, per decret d'alcaldia número 2020-
1165, el dia 27/10/2020 es va aprovar el cost efectiu d'aquests serveis i també es va remetre
aquesta informació al Ministeri d'Hisenda. I com era preceptiu, donar compte en el primer Ple
que esdevingués després del decret, que és el que estem fent avui. Aquests serveis hi han els
de prestació obligatòria, com enllumenat públic, cementiri, recollida de residus, neteja viària...
un seguit que són pràcticament tots els que coneixem, on la majoria d'ells són de gestió directa.
I n'hi han uns que són de gestió mancomunada o comarcal, com és la recollida de residus, el
tractament de residus, tot el que coneixem com a serveis socials i també la gestió de residus
sòlids. I després també hi ha l'activitat funerària, que ho tenim cedit en concessió.
 
Un cop tancat, com he dit abans, la liquidació del 2019, el que és preceptiu és establir quin és
el cost d'aquests serveis. Aquests serveis tenen un cost directe com a despeses de personal
(per les persones que es dediquen a prestar aquell servei), després hi ha unes despeses
corrents, i a continuació s'hi afegeixen les despeses d'amortització d'aquelles inversions que
s'hagin fet específiques en cada un d'ells. I finalment se li afegeixen uns costos indirectes que
són tots aquells que com a ajuntament fem de forma mancomunada. Llavors dintre d'aquí
destacar com a serveis de més import el servei d’enllumenat, que té un cost aproximament de
220.000 euros, l'abastament d'aigua potable, que té uns cost de 403.000 euros, les
instal·lacions esportives tenen un cost de 265.000 euros (no arriba), i després hi ha les
activitats com també tot el tema relacionat amb trànsit i mobilitat de 455.000 euros, i tot el tema
de conservació, vigilància i manteniment de les escoles que puja a 527.000 euros. Després hi
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ha costos una mica inferiors, però estan per sobre dels 200.000 euros, com pot ser la promoció
de la cultura. I després -dels que ja no he dit abans- també uns altres que estarien al voltant
dels 100.000 euros, com pot ser la neteja viària o el manteniment dels parc públics i la fira i
també algun altre servei, com pot ser les instal·lacions d’ocupació del temps lliure. Els altres
tenen imports inferiors i estan relacionats a l’annex 2 que teniu tots els regidors.
 
A banda d’informar també dels costos dels serveis de l'Ajuntament, també s’informen de les
EPE’s o aquelles entitats que depenen de l'ajuntament, com és la Fundació Gaudí que té en la
seva activitat de promoció cultural un cost 6.528 euros, o la que té l’EPE Riudoms Gestió, que
seria l’associada al Casal, en la promoció de la cultura també va ser de 58.396 euros i com a
equipament 87.892 euros. Fins aquí la meva exposició. Si hi ha alguna pregunta?».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels dels
diferents grups municipals.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta: «Simplement el
dubte de perquè no hi apareix l'altra empresa pública».
 
El Sr. Jordi Domingo respon dient: «Perquè no forma part dels anomenats serveis de prestació
obligatòria o de competència pròpia».
 
El Sr. Enric Jódar agraeix la explicació.
 
Finalitzades les intervencions, se sotmet el decret a la consideració del Ple.

Es dóna compte al Ple de l'Ajuntament del Decret de l'Alcaldia núm. 2020-01165, de data 27
d'octubre de 2020, pel qual s'aprova el cost efectiu dels serveis de l'any 2019, el contingut del
qual sense els annexos és el següent:
 
"Fets
 
1. Per Decret d’Alcaldia núm. 2020-0000880, de data 28 de juliol de 2020, es va aprovar la
liquidació del pressupost de l’any 2019.
2. En l’exercici 2019 l’entitat local presta els següents serveis, segons el detall de l'annex 1:

A. Serveis de prestació obligatòria per als municipis
B. Serveis corresponents a competències pròpies dels municipis.
3. A partir de les dades e la liquidació la Intervenció d'aquesta entitat local ha calculat els
costos efectius dels serveis que es presten, segon el detall de l'Annex 2.
 
Fonaments de dret

- Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local (LBRL).
- Ordre HAP/2075/2014, de 6 de novembre estableix els criteris de càlcul del cost efectiu dels
serveis que presten les entitats locals..
- Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, pel qual es desenvolupen les obligacions de
subministrament d'informació previstes a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat
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pressupostària i sostenibilitat financera.
- Resolució de 23 de juny de 2015 de la Secretaria General de Coordinació Autonómica i Local,
per la que s’especifiquen els elements inclosos en els annexos de l’Ordre HAP/2075/2014.
 
En conseqüència, RESOLC:

Primer.- Aprovar el cost efectiu dels serveis que presta l’entitat local i entitats dependents que s’
han relacionat de l'any 2019.

Segon.- Trametre al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques els costos efectius dels
serveis anteriorment referenciats.

Tercer.- Donar compte al Ple a la següent sessió Plenària.
 
Règim de recursos:
Contra la present resolució, per tractar-se d’un acte administratiu de tràmit no qualificat, no
procedeix la interposició de cap tipus de recurs".
 
Vist tot això, el Ple en queda assabentat.

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST DE
 LES ENTITATS LOCALS DEL 3r TRIMESTRE DE 2020

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST5. 
DE LES ENTITATS LOCALS DEL 3R TRIMESTRE DE 2020

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Bé. Aquesta és una informació que ja venim informant de
forma trimestral, és una informació derivada de les obligacions de la Llei Orgànica 2/2012 d’
estabilitat pressupostària i de sostenibilitat financera. I en aquest cas comencem pel deute viu,
que a finals del tercer trimestre era 2.812.353,28 euros, englobant tant el deute a curt termini,
com el de llarg termini. El de curt termini són 620.000 euros -que és una pòlissa de crèdit- i la
resta 2.192.353 euros correspon als préstecs que s’han concertat i que estan pendents de
retornar.
 
L'altre paràmetre que en aquest cas s’ha d’informar és la situació d’ingressos; la diferència
entre ingressos no financers i despeses no financeres, per saber si complim l’objectiu
d'estabilitat pressupostària. En aquest cas, el conjunt de la corporació -que vol dir que inclou
Ajuntament, EPE’s i Fundació Gaudí- és positiva de 676.911, 80 euros. Això és tot».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels dels
diferents grups municipals.
 
I no havent-hi cap intervenció per part dels regidors, es passa a donar compte al Ple.
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Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat al Ministeri d’Hisenda l’actualització
i les dades d’execució del pressupost i dels estats financers de les entitats que formen part del
sector d’administracions públiques de l’Ajuntament de Riudoms, corresponent al 3r trimestre de
l’exercici de 2020.
 
Així mateix, també es comuniquen les dades corresponents a l’Informe d’avaluació del
compliment d’objectius que contempla la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, i que suposen que el pressupost en execució de les
entitats que formen part del sector d’administracions públiques d’aquest Ajuntament, compleix
amb l’objectiu d’estabilitat pressupostària i que el nivell de deute viu és de 2.812.353,28 euros.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A PROVEÏDORS
 DE LES ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES I DE MOROSITAT, DEL 3r TRIMESTRE DE 2020

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A6. 
PROVEÏDORS DE LES ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES I DE MOROSITAT, DEL 3R
TRIMESTRE DE 2020

El Sr. Jordi Domingo manifesta: «D’acord. També és d’aquells paràmetres que ens obliga
també aquesta llei orgànica d'estabilitat pressupostària (com hem comentat abans). I en aquest
cas, es tracta de donar compte del període mig global de pagament de Riudoms com
ajuntament (més els seus ens depenents), que en aquest cas és de 108,57 dies.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels dels
diferents grups municipals.
 
I no havent-hi cap intervenció per part dels regidors, es passa a donar compte al Ple.
 

Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat al Ministeri d’Hisenda, les dades del
període mig de pagament a proveïdors de les administracions públiques i de morositat, del
3r  trimestre de 2020, de conformitat amb l’article 4.1 b) de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’
octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes
a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i de
conformitat amb el que estableix la Disposició Transitòria Única del Reial Decret 635/2014, de
25 de juliol, per la qual es desenvolupa la metodologia del càlcul del període mig de pagament
a proveïdors de les administracions públiques i les condicions i el procediment de retenció de
recursos dels règims de finançament, previstos a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’
estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. El període mig de pagament global a
proveïdors trimestral ha estat de 108,57 dies.

 DONAR COMPTE DEL PLA D'AJUST DEL 3r TRIMESTRE DE 2020

DONAR COMPTE DEL PLA D'AJUST DEL 3R TRIMESTRE DE 20207. 

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
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El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Tot i que és reiteratiu, també és d’aquelles altres obligacions
que venen derivades d'aquesta llei orgànica 2/2012 i que en aquest cas -com heu pogut
comprovar- és l’obligació de donar compte de que s'ha presentat aquesta informació en temps i
forma, i per tant, que s'ha complert amb aquella obligació d'informar sobre les mesures de lluita
contra la morositat de les operacions comercials. I en aquest cas, tot això bé del saldo que hi
havia pendent de pagar a proveïdors a l'any 2011. Com que allò es va poder pagar a l’any
següent (al mes de març-abril) portem tot aquest temps informant d'aquest pla d’ajust però amb
dades que ja està tot liquidat i ja es conforme. Però mantenim aquesta obligació d’haver d’
informar i reiterar que així continuarà sent -com ja vaig dir a la sessió anterior- en els propers
trimestres. És el compliment d’obligacions derivades d’aquesta llei».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels dels
diferents grups municipals.
 
I no havent-hi cap intervenció per part dels regidors, es passa a donar compte al Ple.
 

Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat, en data 30 d'octubre de 2020, al
Ministeri d’Hisenda, les dades del seguiment trimestral del Pla d’ajust del 3r trimestre de 2020,
en compliment del que disposen els apartats 4 i 6 de la disposició addicional primera de la Llei
Orgànica 4/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’
abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. S’ha complert amb l’obligació de
remetre l’informe trimestral sobre el compliment dels terminis previstos a la Llei 15/2010, de 5
de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableix les
mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials, i s’ha complert amb l’
obligació de l’actualització d’informació de la CIR-Local.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

DONAR COMPTE DELS NOMENAMENTS DE JUTGESSA DE PAU TITULAR I JUTGESSA
 DE PAU SUBSTITUTA DE RIUDOMS

DONAR COMPTE DELS NOMENAMENTS DE JUTGESSA DE PAU TITULAR I JUTGESSA8. 
DE PAU SUBSTITUTA DE RIUDOMS

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «Tots hem rebut la informació; tots vam estar presents
en el Ple de les votacions i tots som conscients dels recents nomenaments d'aquestes dues
persones. Per tant, ens en donem per assabentats. Entenc que no hi ha cap qüestió en aquest
punt».

Es dóna compte al Ple de l'Ajuntament de l'Acord adoptat per la Comisisó de la Sala de Govern
del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en data 13 d'octubre de 2020, en relació al
nomenament de jutgessa de pau Titulari i subsitituta de Riudoms.
 
La Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya ha nomenat Jutgessa de Pau
titular a la Sra. Marina Mas Mestre i Jutgessa de Pau substituta a la Sra. Mònica Asens
Fortuny, d'acord amb l'elecció que va efectuar el Ple de l'Ajuntament de Riudoms el dia 17 de
setembre de 2020.
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 MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

MOCIÓ PRESENTADA PER LA CUP PER LA MILLORA DE LA VISIBILITAT DELS9. 
PASSOS DE VIANANTS

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «Havent-hi presentades tres mocions per part dels grups
municipals, entrades pel grup municipal de la CUP. Seguirem l’ordre de registre, per tant, la
primera moció és la moció presentada per la CUP per la millora de la visibilitat dels passos de
vianants».
 
A continuació dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, com a
grup que la presenta, perquè en faci l’explicació.
 
El Sr. Enric Jódar, explica el contingut de la moció dient: «Gràcies. Bona tarda. El grup
municipal de la CUP fa unes setmanes hem estat treballant aquesta moció perquè creiem que
la via pública ha de ser un espai de convivència entre els vehicles que hi circulen i també les
persones que s'hi desplacen a peu. I hem detectat que al municipi hi ha un gran nombre de
carrers on hi han passos de vianants que tenen una visibilitat reduïda degut a que hi han
vehicles a les proximitats aparcats. Es dona el cas que alguns d'aquests passos de vianants
estan situats en zones properes als centres escolars o a punts neuràlgics o importants del
municipi. Llavors nosaltres vam fer un petit estudi -tenint en compte el carrerer de Riudoms i els
passos de vianants que existeixen actualment el municipi- i aquesta problemàtica que hem
detectat afecta a una trentena de vies de circulació. Som conscients que l'ajuntament ja està
treballant en la primera fase del pla d’aparcaments, i que també hi ha previst el
desenvolupament d’un pla de mobilitat durant els anys futurs, i en aquest sentit, la moció
difereix una mica del que vam presentar a la Junta de Portaveus, perquè alguns grups polítics
creien que la moció potser era massa tècnica, o que potser tenint en compte el fet del pla d’
aparcaments i del pla mobilitat, la moció s’hauria de moure en alguns altres paràmetres.
Nosaltres, en aquest sentit, havíem fet modificacions al redactat, perquè la nostra intenció és
que prosperi. I la moció, concretament, el que proposa seria delimitar i establir la prohibició
d'estacionament de vehicles a les proximitats de passos de vianants -que és precisament el
problema que nosaltres hem detectat a nivell de seguretat vial-. I en aquest cas deixem a mans
dels serveis tècnics de l’ajuntament quina seria la millor proposta per implementar aquest tipus
de prohibició d’estacionament a la proximitat dels passos de vianants. Som conscients que
aquesta mesura s’hauria de dur a terme de forma progressiva perquè hi han bastantes places
afectades -tot i que després m’hi referiré- però que tot i així, tot i que s’implementi de forma
progressiva, creiem que les zones més prioritàries haurien de ser aquelles que estan properes
a centres escolars, parcs infantils o zones que tenen realment trànsit, que és on pot haver-hi un
perill, precisament pel fet que hi hagin cotxes i vianants i hi hagi una mala visibilitat. En aquest
sentit, la moció també proposa que hi hagi un foment o una creació de places d’aparcaments
alternatives -i això ja ho hem comentat al pla d’aparcaments-. Hem detectat unes 125 places. El
fet, però, és que no totes aquestes places s'haurien de suprimir, perquè hi ha zones en què hi
ha espai alternatiu o hi ha zones que no estan tan estressada i que el fet d’aparcar un vehicle a
les proximitats d’un pas de vianants, o fer-ho uns metres més cap allà no representa un
problema pels conductors. Posem alguns exemples: per exemple la zona de Sant Antoni hi ha
l'alternativa també del pàrquing de Sant Antoni; al barri de les Escoles hi ha un solar al
pàrquing del carrer dels Avellaners -o hi ha un solar al carrer dels Avellaners-; al carrer Sant
Pau, si després finalment prospera el pla d’aparcaments també seria una altra zona on es
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podrien crear aparcaments alternatius; a la carretera Montbrió també hi ha un pàrquing de sorra
-tot i que s'hauria de millorar perquè està en unes condicions una mica justes-; o a l’avinguda
Verge de Montserrat on també hi ha alternatives de pàrquing, o per exemple la zona de la
urbanització que és una d'aquestes zones que no té tant de tensionament i que evidentment es
pot fer de més i de menys perquè els conductors aparquin en un lloc o en un altre. Per això,
creiem que és important aquesta moció. Nosaltres creiem que hi ha marge per, com a mínim,
substituir o prohibir l'aparcament en zones especialment conflictives i veiem que el municipi té
altres espais on es poden -diguem així- reubicar aquestes places d’aparcament. La moció
també inclou una proposta que és senyalitzar totes les places d’aparcament del municipi
utilitzant pintura viària. Ara hi ha moltes vies que no està senyalitzat i n’hi ha d’altres que sí, i
creiem que això, si tenim en compte que hem de d’intentar fer aquesta prohibició i aquesta
reubicació d'aparcaments, creiem que és una altra de les mesures que ha d'anar lligada a
aquesta proposta per millorar la seguretat vial.
 
Finalment -tot i que evidentment no ho hem exposat a la moció perquè sinó seria tot molt llarg-
també amb la moció es persegueix o s’intenta que hi hagi un petit canvi en la mobilitat del
municipi i fomentar que la gent vagi més a peu o altres tipus de vehicles (com podria ser la
bicicleta) i intentar deixar una mica més el cotxe, sobretot per aquells trajectes que no són
imprescindibles.
 
Llavors, tenint en compte les modificacions que hem fet, i una mica sent conscients de la feina
que vol desenvolupar l'equip de govern, nosaltres creiem que és una bona oportunitat perquè la
resta de grups donin suport a aquesta iniciativa i que creiem que al cap i a la fi l’únic que fem
és intentar millorar la seguretat vial i, per tant, creiem que és una bona mesura que es podria
dur a terme. I fins aquí. Si algú té alguna pregunta o el que sigui, ho podem comentar
òbviament».
 
A continuació, el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula als portaveus
del diferents grups municipals en l’ordre habitual.
 
Tot seguit, el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i
manifesta: «Bona tarda a tothom. Bé, podem observar que ha suprimit el contingut que feia
referència a la senyalització dels carrers, així com els terminis d'execució. Així com vam parlar
en la Junta de Portaveus que no ho vèiem bé, havent-hi modificat aquests punts, no tindrem
cap problema en donar suport a aquesta moció i aquesta serà la nostra intenció de grup, de
votar favorablement a aquesta moció».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al grup municipal d’
ERC-AM.
 
A continuació, la Sra. Maria Teresa Basora, intervé i manifesta el següent: «Bona nit. Començo
avançant que votarem a favor d'aquesta moció i ho farem, sobretot, perquè compartim la
filosofia que s’hi exposa de millorar els passos de vianants i sobretot la seva visibilitat. Perquè
es tracta, en definitiva, d'un tema de seguretat. I de fet, just a l'anterior ple ordinari, des
d'Esquerra vam alertar de la situació que es viu just davant de l'institut, a la cantonada del
carrer de la Mola amb Baltasar Toda i Tàpies. Aquí s’ha situat un supermercat i moltes de les
persones que van a comprar ho fan en cotxe i l'aparquen en doble fila o també damunt del pas
de zebra que hi ha just al davant. Això genera situacions de perill als vianants i també als
cotxes que circulen per aquest carrer, ja que es veuen obligats a envair el carril contrari per
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evitar els vehicles en doble fila. Per això vam demanar al govern que actuï per acabar amb els
perills que actualment hi ha. I aquest cas que acabem d'explicar és només un exemple d'altres
situacions per succeeixen a Riudoms i que caldria resoldre de manera global. I en aquest sentit
la moció que avui es porta a votació dibuixa grans línies de treball, i en general les compartim.
A més, aquesta moció deixa marge als serveis tècnics de l'ajuntament per aterrar les línies
polítiques que s’hi dibuixin.
 
Agraïm a la CUP que hagi modificar la proposta inicial de moció que ens va presentar fa dues
setmanes i que era molt més tècnica. Per això, des d'esquerra vam defensar que el millor era
una moció que definís les línies mestres i que la vegada posés en mans dels experts la decisió
de com aplicar-les. La nostra petició ha estat escoltada i ho agraïm».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Basora, i dóna la paraula a la regidora de
Seguretat Ciutadana i Circulació, Sra. Núria Mas, del grup municipal de Junts per Riudoms.
 
La Sra. Núria Mas intervé i manifesta el següent: «Hola, bona tarda. A veure, estem d'acord
amb aquesta moció, ja que el que s’hi exposa és coincident amb les voluntats del govern. Ens
tornem a trobar davant una emoció que explica un punt del programa de govern de Junts per
Riudoms. Tant és així, que estem iniciant els tràmits per elaborar la redacció d'un pla de
mobilitat sostenible, o estudi de mobilitat, pel nostre poble. Un cop finalitzat aquest pla de
mobilitat -conjuntament amb el pla d'aparcaments- marcarà els criteris tècnics i els terminis d’
execució de les accions que descriu aquesta moció (tot i que no veiem la necessitat de plasmar-
ho en forma de moció perquè ja està inclòs en el pla de mandat). El nostre vot serà a favor».
 
A continuació, el Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Mas, i demana al Sr. Enric Jódar,
si després de les intervencions vol fer algun aclariment.
 
El Sr. Enric Jódar manifesta el següent: «Simplement agrair el suport de tots els grups.
Evidentment -com ja he dit- la nostra intenció era que prosperés i que hi hagués un acord en
aquest sentit. Per tant, no vam tenir cap problema en fer les adaptacions. I més tenint en
compte que eren adaptacions de caràcter tècnic com van definir. Evidentment és positiu que
els grups polítics de l'ajuntament coincidim en propostes del programa electoral. Vull dir, tothom
va tenir l’oportunitat de comparar els programes electorals del 2019, i evidentment hi havien
propostes que segurament eren compartides. Al cap i a la fi, nosaltres, com a grup de l'oposició
també teníem un programa electoral per donar compliment i evidentment no ho podem fer des
del govern però des del lloc on ens pertoca intentem també desenvolupar les nostres mesures
en aquest sentit. Res més. En tot cas, agrair el suport de tots els grups».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la següent moció.

Fets
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En data 15 de novembre de 2020 el grup municipal de la CUP ha presentat una moció per la
millora de la visibilitat dels passos de vianants, per a ser tractada en el Ple ordinari (exp. 

 El text literal de la qual és el següent:4312990004-1-2020-004824-2).
 
"MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) PER LA MILLORA
DE LA VISIBILITAT DELS PASSOS DE VIANANTS

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

La via pública ha de ser un espai de convivència entre els vehicles que hi circulen i les
persones que s’hi desplacen a peu. És per això que la seguretat vial ha de ser una prioritat per
a les institucions, i tota mesura adoptada en aquest sentit s’ha de valorar de forma
positiva.

Atès que hi ha un gran nombre de carrers del municipi on els passos de vianants tenen
visibilitat reduïda degut a la proximitat de vehicles aparcats. Atès que alguns d’aquests passos
de vianants estan situats en zones properes als centres escolars i punts neuràlgics
del municipi.

Atès que aquesta situació podria provocar problemes de seguretat vial i/o atropellaments de
vianants.

Atès que el Grup Municipal de la CUP de Riudoms ha fet un estudi tenint en compte tots els
carrers i els passos de vianants del municipi i s’ha estimat que aquesta problemàtica afecta a
una trentena de vies de circulació.

Atès que es creu convenient limitar l’estacionament de vehicles a les proximitats d’aquests
passos de vianants. Atès que en cas d’establir modificacions a totes les vies de circulació
quedaran afectades un total de 125 places d’aparcament per aquest propòsit.

Atès que la majoria de places d’aparcament afectades poden ser compensades per places d’
aparcament annexes o aparcaments alternatius que disposem al municipi.

Atès que l’Ajuntament de Riudoms va aprovar el “Pla d’Acció per l’Energia Sostenible (PAES)” i
que aquest document contempla l’elaboració d'un pla de mobilitat del municipi i la implantació
de camins escolars segurs. Atès que la mesura proposada pot ser útil en el
desenvolupament d’aquestes mesures.

Atès que existeixen diversos solars públics i/o privats desocupats que poden utilitzar-se com a
zones d’aparcament addicional.

Atès que l’Ajuntament de Riudoms està treballant en la implantació de la 1a fase del Pla d’
Aparcaments per a dotar de més places d'estacionament de vehicles i millorar la circulació en
algunes zones del municipi.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS.

PRIMER.- Delimitar i establir la prohibició d’estacionament de vehicles a les proximitats dels
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passos de vianants per tal de millorar la visibilitat dels vianants i els conductors segons els
criteris dels Serveis Tècnics de l’Ajuntament.

Aquesta mesura es durà a terme de forma progressiva, tot i que es prioritzaran les actuacions
als passos de vianants de les vies de circulació properes a zones escolars i/o amb parcs
infantils, vies de comerç i vies que es considerin molt transitades.

SEGON.- Fomentar, sempre que sigui possible, la creació de places d’aparcament alternatives
mitjançant la reubicació d’aquestes i/o utilitzant solars públics i/o privats desocupats.

TERCER.- Senyalitzar totes les places d’aparcament del municipi utilitzant pintura viària i
senyalització vertical i/o horitzontal".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR la moció presentada pel grup municipal de la CUP per la millora de la visibilitat dels
passos de vianants.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA PER LA CUP PER LA SUSPENSIÓ POTESTATIVA DE10. 
LLICÈNCIES PER A LA IMPLEMENTACIÓ O AMPLIACIÓ D'INSTAL·LACIONS DE
PRODUCCIÓ D'ENERGIA A PARTIR DE FONTS RENOVABLES EN SÒLS CLASSIFICATS
COM A NO URBANITZABLES
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El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, perquè
faci l’explicació del contingut de la moció, que manifesta el següent:
 
«Aquesta moció la plantegem perquè el decret d'impuls de les energies renovables (el 16/2019)
s’ha traduït en un augment considerable de sol·licituds per implantar parcs solars en terrenys
agrícoles, especialment a les Terres de l'Ebre, la Catalunya central i també al Camp de
Tarragona. Arran d'aquestes modificacions normatives han esdevingut en el sector de les
plantes de producció d'energia partia a partir de fonts renovables hi hagut un creixement; i
també hi hagut un creixement de l’interès d'algunes empreses d'aquest sector en dur a terme
aquest tipus d’instal·lacions al terme municipal de Riudoms. Nosaltres ho hem pogut contrastar
amb algunes persones que han rebut alguna oferta i, per tant, considerem necessari estudiar i
realitzar algun tipus de modificació puntual de les normes subsidiàries per poder regular aquest
tipus d’instal·lacions o la implementació d'aquest tipus d’instal·lacions perquè no hi hagi una
afectació molt gran en termes de configuració agrícola, ambiental i paisatgística de Riudoms,
del municipi. A les normes subsidiàries de l'any 1992, evidentment, no es regula ni la
implementació de parcs eòlics ni de plantes solars (perquè en aquell moment segurament no
estava a l’agenda de les polítiques públiques) i per tant creiem que s’hauria de fer algun tipus
de modificació. La moció el que presenta són dos punts bàsics: de moment, fer una moratòria i
suspendre durant el termini d'un any la implantació de projectes de més d'una hectàrea fins que
no s'aprovi una modificació d'aquestes normes subsidiàries on es tingui en compte quin tipus
d'afectacions podrien tenir aquest tipus d’instal·lacions al terme municipal de Riudoms. És a dir,
una suspensió o una moratòria temporal d'un any, que en el cas que es regulés a les normes
subsidiàries abans d'aquest termini, evidentment es podria aixecar aquesta suspensió. I l'altre
és fomentar un debat amb la pagesia de Riudoms per conèixer una mica la posició sobre
aquesta qüestió. I creiem que en aquest debat també seria interessant que hi participés els
representants o els responsables del projecte del Banc de Terres que segurament coneixen
quines són les problemàtiques actualment del sector agrícola o de les terres que no s'estan
utilitzant per conrear.
 
Finalment, deixar clar, això sí, que nosaltres no ens oposem a les energies renovables.
Aquesta moció no s'està oposant a la instal·lació d'aquest tipus d'energies, però sí que creiem
que el model de transició cap a un nou model energètic hauria de complir alguns criteris. Per
exemple, creiem que hauria de ser un model democràtic, en el qual hauríem de decidir què
produïm, com ho produïm i, sobretot, per a què. Per això parlem una mica del debat amb la
pagesia, o fins i tot amb la societat de Riudoms. I creiem que la generació d'energia ha de
respondre, en primer lloc, a criteris i necessitats socials col·lectivament identificades. Per tant,
primer hem de fer aquest petit debat de com volem tenir aquestes instal·lacions i per què. I
l'altre és que aquestes instal·lacions, evidentment, han d’estar reglades en el territori i han de
ser d’una forma descentralitzada. Estem acostumats aquí a Catalunya que la generació
d'energia renovable -ja sigui eòlica o solar, o fins i tot altres energies com podria ser la nuclear-
estan molt focalitzades en una part del territori i també són de producció extensiva. És a dir, hi
ha pocs territoris que tenen molta generació d’energia i, per tant, també se'n perd molta en el
transport a altres zones del territori. Per tant creiem que haurien de ser propostes que siguin
propostes locals, adaptades a l'entorn. I per tant, nosaltres creiem que és bo tenir aquest debat
i fins i tot, des del punt de vista tècnic, abordar-lo en quina és l’afectació real de la implantació
d'aquest tipus d’instal·lació, a 10,15 o 20 anys vista, en la configuració del terme municipal i
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també, evidentment, en l’afectació que pugui tenir això en el desenvolupament del projecte
agrícola que sempre està lligat al municipi. Per tot això, creiem que és important fer aquesta
modificació de les normes subsidiàries i tenir aquest petit debat.
 
A continuació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula als portaveus
dels diferents grups municipals.
 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta: «Com
has comentat bé, si haguéssim tingut aquest debat amb la pagesia -la pagesia del municipi,
sobretot-. Sempre he comentat el mateix jo, mocions que vagin de fora rebrem tots -i no vull
magnificar-ho- però si aquest debat l’haguéssim tingut abans amb la pagesia, amb la gent de la
terra d'aquí del municipi, i haguessin estat a favor, doncs no tindria cap problema, però crec
que ara per ara, aturar futurs projectes que generen activitat econòmica i energia neta, tirar
enrere llicències que ja s’han concedit.... seria un endarreriment, i fer parar boig a l'ajuntament,
i a la gent dient que no tenim sentit ni criteri. Per aquestes petites qüestions no donarem suport
a aquesta moció».
 
A continuació, el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al grup
municipal d’ERC-AM.
 
 
El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent: «Bona
nit. Aquest és un tema important el que avui planteja la CUP. Un tema important i delicat i, per
tant, mereix que hi entrem en detall i que li dediquem el temps que necessita. Per tant, avanço
ja que seré una mica extens i ens hi entretindrem.
 
Bé, a grans trets, en aquesta moció se’ns demana suspendre durant un any i en sòl no
urbanitzable dues coses: primera, l'atorgament de llicències per edificat o ampliar instal·lacions
d’energies renovables amb més d’una hectàrea; i segona, la tramitació de plans especials
urbanístics. Per tant el que es demana – ho diem d’avançada- no és un tema menor. I en
paral·lel a aquesta suspensió d’un any, es proposa fer una modificació de les normes
subsidiàries per regular a nivell local aquest tipus d’instal·lacions d’energies renovables en sòl
no urbanitzable. Aquesta proposta vostès, la CUP, la fan perquè les normes subsidiàries de
Riudoms no regulen concretament la implantació de parcs eòlics i plantes solars en sòl no
urbanitzable; perquè consideren vostès que la regulació existent a nivell català és insuficient; i
perquè aquestes instal·lacions d’energia renovable poden tenir un impacte agrícola, ambiental i
paisatgístic sobre el terme de Riudoms. Són arguments -que també ho diem d’avançada- en
part podem compartir. Dit tot això, com saben -i com també l’Enric ha comentat-, existeix un
decret d’impuls a les energies renovables de la Generalitat que marca els criteris bàsics i de
caràcter general per aquestes instal·lacions d’energia renovable. I també segurament saben, el
departament d'Agricultura ha creat una classificació de sòls agrícoles per aterrar aquest decret.
En concret, per delimitar on es pot posar una instal·lació d'aquest tipus i on no s'hi pot posar.
És una classificació que es basa en la capacitat agrícola del terreny. És a dir, en la qualitat de
la terra per ser cultivada. Aquesta classificació fixa 8 nivells o categories. Per posar un
exemple: en les terres de nivell 1 i 2 (que són les de més qualitat, on es creixeria més i on es
produiria més) és molt i molt difícil que es doni un permís per ubicar-hi una planta solar. En
canvi, en les que van de la categoria 5 a la 8, no s’hi fixa gairebé cap limitació. Aquesta creació
d'aquests 8 nivells s’ha convertit en l'acció més seriosa i efectiva per protegir els espais de
valor agrari. I és que és gràcies a aquesta classificació -feta pel Departament d’Agricultura,

Transcripció de l'acta número 2020-0000010 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Sílvia Font Ferraté - DNI *** (SIG), Sergi Pedret

Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 11/03/2021, 11/03/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
F
F
D
4
9
6
4
2
8
A
5
5
4
F
B
7
8
3
4
4
A
B
C
B
6
3
2
F
A
1
3
7
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
2
:
5
1
:
2
9

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 28/05/2021 a les 12:00:15



liderat per Esquerra- que s'han pogut aturar ja gran part dels projectes energètics que es volien
fer en terrenys d'alt valor ecològic, que són aquests del nivell 1 i 2 que justa ara comentava.
 
Torno a la moció que avui es porta al ple. Els companys de la CUP demanen suspendre durant
un any l'atorgament de llicències i també la tramitació de plans parcials urbanístics; i en
paral·lel, canviar les normes subsidiàries per assegurar-nos que Riudoms no es converteix en
un terreny ple de plantes solars, eòliques o del tipus que sigui. Ara bé, el problema que trobem
en aquesta moció és que no hi ha cap proposta concreta sobre el que volen fer vostès. És a dir,
quin camí volen agafar per regular aquestes instal·lacions. Tenen pensades algunes mesures i
alguns criteris concrets? Des d'Esquerra, per descomptat, estem a favor de les energies
renovables. I no només això, fem una aposta decidida per la transició energètica. A la vegada,
estem a favor de protegir i regular les instal·lacions per reduir el seu impacte agrícola,
ambiental i paisatgístic; per descomptat que sí. El que passa és que per prendre una decisió
com la que avui es planteja, necessitem conèixer, com a mínim, les línies mestres del que
proposa la CUP. I la veritat, sense cap ànim de crítiques, que no les sabem. I per tant, se'ns fa
difícil votar a favor d'aquesta moció, que entenem que s'hauria d’haver plantejat prèviament en
una taula. És cert, és evident, que aquesta moció es va portar a la junta de portaveus de la
setmana passada, però ens referim a una taula amb més temps. I temps vol dir diverses
setmanes, fins i tot algun mes. Sincerament, la iniciativa que avui planteja la CUP ens sembla
una bona manera d'ordenar i planificar. Ho torno a repetir, ens sembla una bona iniciativa per
ordenar i planificar. Això ho volem deixar ben clar. Però necessitem un debat previ i informació
teòrica compartida entre els diversos grups polítics per poder avançar. Per tant, avui no podem
fer un vot a cegues. I poso un exemple d’això: a la junta de portaveus des de la CUP es va citar
el cas del municipi d’Alcover. En aquest municipi s'ha aprovat per unanimitat la suspensió de
llicències per instal·lacions superiors a 3 hectàrees, i també les situades a menys d'un
quilòmetre d'altres instal·lacions d’energies renovables. Doncs bé, abans de fer un pas així a
Riudoms -que és un pas fort, fins i tot podríem que contundent-, abans de fer un pas així,
abans de suspendre llicències, cal que en parlem mínimament i que compartim informació. Ara
bé, la responsabilitat última d’això no és de la CUP, que és qui presenta la moció, sinó del
govern municipal que és qui gestiona i té accés a tota la informació necessària per prendre una
decisió d'aquest tipus. Això és important: la informació la té el govern. Un govern, per cert, que
ja ha deixat força clar que votarà en contra de la moció que avui presenta la CUP, perquè així
ho va apuntar el regidor d’Urbanisme i portaveu de Junts per Riudoms, Jordi Domingo, a la
junta de portaveus de la setmana passada. Per això, independentment de si aquesta moció tira
endavant o no, considerem que seria bo que el govern compartís la informació amb la resta de
grups polítics. Plantejo un seguit de requisits o d’informació que considerem que seria útil que
es compartís. Ho plantejo en forma de preguntes:
 

Quantes empreses i propietaris de terrenys s'han posat en contacte amb l'Ajuntament de
Riudoms durant l'últim any per poder demanar informació de cara a ubicar una
instal·lació d'energia renovable a Riudoms?
Fruit d’aquests contactes, s'ha detectat si hi ha un especial interès per alguna zona
concreta del terme municipal?
Els serveis tècnics de l'Ajuntament estan treballant, o tenen previst fer-ho, en les
peticions d'informació que han arribat per ubicar una instal·lació a Riudoms?
Els serveis tècnics de l'Ajuntament han posat sobre la taula algun criteri per gestionar la
ubicació d'aquestes instal·lacions al nostre terme municipal?
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1.  

2.  

I per últim, un dels requisit per poder crear una instal·lació d'energia renovable -i que és
ben important- és que hi hagi a prop una línia d’evacuació cap a les subestacions
elèctriques (és un tema molt tècnic però és important). I en aquest sentit, la pregunta és:
El govern municipal ha fet un anàlisi, o té previst encarregar-lo, sobre quina és la
situació d'aquest àmbit a Riudoms i com aquesta situació de les subestacions
elèctriques facilita o perjudica, dificulta la ubicació d’instal·lacions d'energia renovable?.
 

Són en total em sembla que hem fet 5 preguntes, 5 plantejaments d’informació al govern. Des d’
Esquerra considerem que si el govern proporciona tota aquesta informació -i potser ara mateix
no la té, ja la trobarem quan sigui el moment de compartir-la, és a dir, no pretenc que surti ara
el regidor X o l’alcalde a exposar-nos tota aquesta informació, entenem que pot ser que ara
mateix no la tingui-. Repeteixo, si el govern dona aquesta informació quan sigui el moment,
aleshores podrem plantejar quina és la millor manera d'encarar la implantació de projectes
d'energia renovable al nostre terme municipal, i a la vegada, contemplar si cal aturar
l'atorgament de llicències durant un any -tal com avui proposa la CUP-, i si cal córrer a
modificar amb urgència les normes subsidiàries -tal com també planteja la CUP-, o a fer un
informe dels serveis tècnics, que és l'altra possibilitat que la CUP exposa en aquesta moció.
Per tant, el que demanem al govern és que exposi la informació que hem sol·licitat -quan sigui
el moment-, i que citi als diversos grups i puguem parlar d'aquest tema amb una certa calma i
amb informació concreta sobre la taula. I a partir d’aquí, prenem les decisions que facin falta. I
tot això, tenint tots clar -i això és important- tenint tots clar que qualsevol decisió que es prengui
afectarà als projectes de futur, però segurament no a aquells que es puguin ubicar als terrenys
de Riudoms afectats per un dels plans especials urbanístics ja existents i aprovats en el passat,
i que si no ens equivoquem, són dos: un a la partida de Blancafort i un altre a la zona del Camí
de Sant Pau, tocant a la riera d'Alforja. És a dir, prenem decisions que afectaran al futur, però
no el passat. I això també és important, perquè després a l'hora de que la ciutadania ho
entengui, aquests matisos no són menors.
 
En resum, als companys de la CUP els diem que no ens posem la bena abans de la ferida. És
a dir, entenem que vostès no volen que hi hagi cap ferida -i nosaltres tampoc-, però a la vegada
considerem que abans de posar-se una bena a ulls clucs hem de tenir un mínim diagnòstic de
quina és la situació per tal d'aplicar un bon tractament. I potser ara mateix una bena no és el
millor tractament possible. I al govern li diem que per evitar que hi hagi cap ferida de
consideració al terme municipal de Riudoms el millor seria que en seiem, que compartim
informació i que prenguem decisions. L'objectiu final és consensuar i ordenar. És evident que el
terme municipal de Riudoms no pot ser un “campi qui pugui”, que no el podem omplir de
persuasions. Per tant, els ajuntaments, també el de Riudoms, han de consensuar i planificar
per evitar ferides.
 
Davant aquest debat de les energies renovables la posició d’Esquerra es basa en 3 línies
mestres:
 

La primera. Hem d’avançar en la recuperació de terres, el projecte com el Banc de
Terres -que se cita a la moció de la CUP- i també hem d’avançar cap a un model de
sobirania alimentària i de dignificació de qui treballa les terres. És a dir, de la pagesia. Es
allò que tan sovint diem de “producte de quilòmetre zero” i de comerç local i que, a més
a més, molts aquí ho lluïm i ho lluïm a les xarxes i és un tema compartit.
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2.  

3.  

Segona línia mestra. Defensem i apostem per la transició ecològica i per un consum
energètic que cada vegada sigui de més proximitat. Fer aquesta transició no és un
caprici és una necessitat per lluitar contra el canvi climàtic.
I la tercera línia mestra d'Esquerra. Des d'Esquerra assumim que en algun lloc hem de
fixar les instal·lacions d'energia renovable. Ho torno a repetir, des d'Esquerra assumim
que en algun lloc hem d’instal·lar les instal·lacions d'energia renovable. Per tant, alerta a
caure en el discurs del NO sistemàtic. A nosaltres no ens trobaran en el no i prou.
 

És per tot això -i ja sí vaig acabant- que des d'Esquerra a Riudoms fem una proposta concreta
tant a la CUP com al govern municipal, i per tant, a Junts per Riudoms. Però abans de fer
aquesta proposta permetin-me que recordi una cosa que va passar en aquest Ajuntament -
encara que avui estiguem de manera telemàtica- que va passar en aquest ajuntament l’any
2003, per tant, anem a tirar una mica enrere. Aquesta cosa té veure amb l’extracció d’àrids. I és
que en aquella època, a l’entorn del 2003, van proliferar les empreses que compraven o
arrendaven terrenys de Riudoms per extreure’n tota l'arena possible, cosa que causava un
evident impacte ambiental i paisatgístic, i que també perjudicava els conreus dels terrenys
propers. Doncs bé, davant aquesta situació, l'any 2003 Esquerra Republicana a Riudoms va
preparar una moció per portar al ple de l'ajuntament que demanava no donar cap llicència d’
extracció d'àrids durant deu anys. La CUP avui demana un any, Esquerra l’any 2003 va
demanar 10 anys. Durant aquest període, aquests deu anys, l'ajuntament havia de fer un seguit
d'estudis per preveure com a evolucionaria l’extracció d’àrids a Riudoms. Finalment, però, la
moció es va retirar (la moció d'Esquerra del 2003 es va retirar) no va entrar al ple. I com a
contrapartida, es va iniciar un debat polític entre els diversos grups de l'ajuntament per regular l’
extracció d’àrids. I saben com va acabar tot allò? Doncs l'any 2007, quatre anys després, es va
aprovar de manera definitiva una modificació puntual de les normes subsidiàries de
planejament de Riudoms que regulava -i encara regula avui- l'extracció d’àrids en sòl no
urbanitzable. Esquerra va participar d’aquell debat, hi va fer aportacions i va donar suport a
aquella modificació.
 
En definitiva -ara sí que acabo- tenim quatre elements sobre la taula: el primer, la moció que
avui la CUP porta al ple per aturar durant un any el parcs solars; segon, el fet que Junts per
Riudoms -que té majoria absoluta- ha deixat força clar que votaran en contra d'aquesta moció, i
que per tant, no tirarà endavant; tercer, la petició que acabem de fer des d'Esquerra per tal que
el govern doni informació sobre les empreses i propietaris que s'han interessat per instal·lar
parcs solars o projectes similars a Riudoms i també sobre els criteris polítics que pretén aplicar
en aquest àmbit; i quart, la bona experiència del que va succeir l'any 2003 a Riudoms amb l’
extracció d'àrids.
 
Davant aquesta situació des d’Esquerra fem la següent proposta, tant a la CUP, com al govern
de Junts per Riudoms: proposem al company de la CUP que retiri la seva moció i avui no es
sotmeti a votació. Però no li demanem que la retiri perquè sí, sinó que ho faci si el govern es
compromet a seure en una taula amb tots els grups polítics, compartir informació i prendre
decisions conjuntes. I al final de tot aquest procés, un procés compartit entre tots que pot durar
setmanes, veurem si cal fer una modificació de les normes subsidiàries, si amb l’informe dels
serveis tècnics que proposa la CUP ja en tenim prou, o si cal plantejar alguna altra opció. És a
dir, des d'Esquerra fem una proposta constructiva; que tothom es mogui en benefici de

Transcripció de l'acta número 2020-0000010 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Sílvia Font Ferraté - DNI *** (SIG), Sergi Pedret

Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 11/03/2021, 11/03/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
F
F
D
4
9
6
4
2
8
A
5
5
4
F
B
7
8
3
4
4
A
B
C
B
6
3
2
F
A
1
3
7
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
2
:
5
1
:
2
9

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 28/05/2021 a les 12:00:15



Riudoms. Plantegem buscar el consens perquè això serà bo per cuidar el terme municipal del
nostre poble. És evident que el govern pot rebutjar-ho, però estem convençuts que això no va
de majories absolutes sinó de fer el millor per Riudoms. Gràcies”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i manifesta el següent: «En tot cas, sí que
agrairia que el posicionament que es manifesta a les juntes de portaveus dels altres grups no el
fes públic un grup abans de que cadascú expliqui el perquè del seu posicionament. En tot cas,
és cert, la nostra intenció no era pas votar a favor d'aquesta d'aquesta moció, però en tot cas,
deixeu-nos explicar el perquè i no ho expliquin. Per tant, agrairíem que en properes ocasions
no remarquessin tant el sentit del vot perquè és totalment intencionat el perquè es fa i no ho
compartim.
 
Llavors, feta la intervenció del portaveu d'Esquerra Republicana, no sé si val la pena fer una
intervenció com a Junts per Riudoms o l’Enric vol comentar quelcom després i després la farem
nosaltres... El Ricard ha llançat una proposta. Sí que, a manifestat el sentit del vot de Junts,
deixeu-me explicar un moment el sentit del vot de Junts. Ho faré de manera reduïda. Moltes de
les coses que s’han dit són compartides i per part no m’estendré en la meva exposició. Però sí
deixeu-me explicar que des de grup municipal de Junts per Riudoms, que forma el govern d’
aquest ajuntament, s’aposta fermament, per suposat, per les energies renovables i així es va
poder veure a l’últim ple on aprovàvem diferents bonificacions en aquest sentit, en el sentit de
les energies renovables. I com no pot ser d'altra manera, ens preocupa que el nostre terme
municipal passi a estar envaït per aquestes energies. Per això sí que és important trobar la
justa mesura entre les energies renovables i la conservació del nostre espai agrícola. És per tot
això que sí, que compartim el fons de quasi bé tota l'exposició de motius redactada en aquesta
moció -deixeu que parli de la moció que és el que portem a votació- però sí que és veritat que
no podem votar la moció tal i com està redactada, almenys, tal i com estan redactats els acords
proposats, doncs no creiem que la manera de gestionar aquesta situació a dia d’avui sigui
suspendre totes les tramitacions, tenint en compte que a hores d'ara no hi ha cap tramitació
que hagi arribat de manera formal a aquest ajuntament. No creiem que es pugui apostar per les
energies renovables i sobretot apostar per reduir la petjada de carboni, i a la vegada, prohibir
les instal·lacions que poden fer aquests objectius; objectius que estan marcats com
emergència que, per tant, no és allò “és que només ho aturem un any”; el redactat d'unes
normes noves possiblement tardaria força més que un any. Per tant, suspendre ara l’
atorgament de llicències segurament no seria per part d'un any, seria per molt més temps amb
un tema que a més és urgent. Per tant, hem de treballar com i on s’han d’implementar, però no
pas suspendre aquestes llicències. Nosaltres el decret llei -jo no sé si vostès se l’han llegit,
però jo sí que hi he prestat força atenció en el decret llei que impulsa les energies renovables-
és un decret llei aprovat recentment (a finals de l’any passat) que ja és molt restrictiu; molt més
restrictiu que el vigent fins aquell moment del 2010, sobretot per tal d'evitar una gran quantitat
de terrenys agrícoles que tinguin alta productivitat que acabin sent hectàrees de plaques
solars. Però també aquest decret llei, a la vegada, marca l’emergència climàtica que patim -i
això ho compartirem tots- i per tant l’obligatorietat i responsabilitat moral que tenim tots de
transitar cap a les energies renovables. I no es val allò de “energies renovables sí, però aquí
no”. Per tant, apostem en aquest sentit. Si fem una mica el redactat del decret llei veurem que,
pel que fa a la implementació d'aquests parcs d'energies renovables, s'indiquen, entre d’altres
coses, la no afectació significativa de l'entorn d’influència sobre el patrimoni natural i la
biodiversitat, i sobre el patrimoni cultural. O per exemple, la minimització de l'impacte territorial
generat per nous accessos a les instal·lacions o per la modificació de les existents; o la
minimització de l'impacte territorial generat per les línies elèctriques de connexió a la xarxa,
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sobretot buscant la proximitat elèctrica més idònia i evitant que discorrin per espais de valor
natural elevat o de valor agrícola elevat. Cal tenir també present que perquè una tramitació
d'aquest tipus arribi a l'Ajuntament de Riudoms, abans ha de tenir diferents permisos
d'administracions superiors, que ens consta que no són fàcils d’obtenir, i a part, ha d’haver
estat prèviament acceptat, en primera instància, per la ponència d’energies renovables, que és
ja qui dictamina la idoneïtat d'aquests espais.

Creiem doncs que són motius suficients com per donar confiança al desplegament sostenible -
urbanísticament parlant- de les energies renovables tots els punts que marca el decret llei, al
qual li donem tota la confiança. I per altra banda, no creiem que sigui incompatible amb alguna
cosa que sí que parla la moció del tema del Banc de Terres. O sigui que aquí al final la clau de
tot és com? i on?. per tal de que sigui compatible amb l’agricultura municipal, que és evident
que la pagesia en aquest poble nostre és molt important, però no ha de ser un no rotund a la
implementació d'aquest tipus de parcs fotovoltaics, en aquest cas. No crec que hi hagi cap
interès en el nostre terme municipal per l’energia eòlica, per tant, estem parlant de plaques
solars. I per tant estem d'acord. Insisteixo que estem d'acord en l'exposició, estem d’acord en el
contingut de la moció, però no en els punts que es porten a aprovació. O sigui jo crec que és
preocupació conjunta de tots que el nostre terme municipal no es converteixi en un camp de
plaques fotovoltaiques, això hi estarem tots d’acord. La moció parla de posicionaments dels
pagesos; el posicionament de la Unió de Pagesos el coneixem, perquè ho hem preguntat i ho
hem treballat -per suposat, no de tots els propietaris de finques-. Podríem contestar algunes de
les preguntes que ens feia el portaveu del Grup Municipal d'Esquerra perquè és un tema l’
ajuntament l’està seguint de fa temps. Sí confirmar que a hores d’ara, projectes nous, que no
formin part del passat, no n’ha entrar cap formalment. Per tant, a hores d'ara no hi ha cap que
hagi tingut l'entrada formal en aquest ajuntament. Tenint el compte el que us deia, que primer
han de passar per tota una sèrie de requisits també molt importants.
 
Resumint una mica, i agafant la proposta que feia el portaveu d'Esquerra Republicana, jo crec
que aquest govern ha demostrat àmpliament la voluntat de pacte, la voluntat de parlar i per part
nostra no hi ha cap problema en assentar-nos, en dialogar i en posar la informació sobre la
taula per veure com ho hem de fer. Sí que hem de deixar clar una sèrie de puntes són
importants. Suspendre per un any serà difícil, perquè el redactat d’unes noves normes
fàcilment seran més d’un any. Per tant, això ho hem de tenir present. A hores d'ara no hi ha
cap llicència demanada a l'Ajuntament de Riudoms. Per tant, tothom tranquil, que demà
Riudoms no es convertirà en una extensió de plaques fotovoltaiques. Però també tenint present
que és que hi han de ser; és que és important que hi siguin; és que hi hem d’apostar. Per tant,
la voluntat del govern anirà en aquest sentit d’intentar combinar que tot estigui en la justa
mesura i que tot estigui sense afectacions, per un costat, el no ser molt restrictius, o no ser molt
més restrictius que el decret llei ja ho és. I per l’altra, el no perdre terrenys agrícoles d'alta
productivitat del que podrien doncs en cas de què els pagesos o propietaris no n’estiguin
interessats, podrien entrar al Banc de Terres.... Bé, intentar trobar-hi la justa mesura en aquest
sentit. És per això que el sentit del vot, tal i com estava redactada la moció, era negatiu. Però
no perquè no hi apostem o perquè no hi creiem. O sigui, és que compartim absolutament el
redactat de la moció, fins als punts que es porten a aprovació. I com ja els he dit vàries
vegades en el plenari, el que votem ara és la moció, i ara ja no sé ben bé en quin punt estem.
Perquè clar, la moció que està presentada és la que portem a votació i és la que diu el que diu
i, per tant, l’aprovació de la moció, en el cas que segueixi prosperant la moció, doncs el
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redactat diu el que diu, i en aquest cas, si anéssim a votació d'aquesta moció, el nostre vot
seria en contra perquè no estem d'acord amb aquesta suspensió de llicències (però en tot l’
altre sí).
 
No sé si Enric vols ara dir la teva opinió sobre les exposicions i sobre les propostes i després
acabem decidint el que fem, si votem o no votem».
 
A continuació, intervé el Sr. Enric Jódar que manifesta el següent: «Sí, faig el segon torn d’
exposició. Bé, en primer lloc, un dels objectius de la moció ja s’està complint, que és tenir
aquest debat ni que sigui evidentment només en l'àmbit institucional. Però creiem que és
positiu que l’haguem pogut tenir. Començaré per oblidar-nos d'una qüestió -que sí, que estem
parlant de molts tecnicismes- però al final tampoc ens oblidem de la qüestió de fons que és que
si s’està plantejant que hi hagin terrenys agrícoles ocupats o que s'utilitzin per instal·lacions d’
energia solar és perquè hi ha un problema de fons que és que no hi ha un model i un futur per
l'agricultura en aquest país. I això el Govern de la Generalitat des de fa molts anys, no ara, no
hi ha posat gaires solucions. Per tant, evidentment estem parlant d'una derivada d'un problema
que és el model agrícola i evidentment -com ja ha dit abans el company d'Esquerra- de
sobirania alimentària, etcètera. Per tant, la moció evidentment parla de la qüestió de l’energia
solar, però no ens oblidem que aquest problema o aquesta oportunitat -depèn de com es vulgui
veure- no hi seria si realment el futur de la pagesia estigués garantit. Això també puc posar-ho
de manifest.
 
En segon lloc, respecte el model que comentava el company d’Esquerra, evidentment nosaltres
podíem haver exposat o fer una moció molt més ideològica, explicar una mica el model de la
CUP, i com segurament -diguem-ho així- per les experiències que tenim en altres institucions,
el model de la CUP no acostuma a ser compartit pel govern del Generalitat de Catalunya
(format per Junts per Catalunya i Esquerra Republicana), probablement ens trobaríem en una
situació similar que és que moció la votessin en contra. Per tant el que hem fer és,
precisament, no portar avui a debat una moció ideològica, sinó aportar-la des del punt de vista
més tècnic, o fins i tot, des del punt de vista de debat que estem tenint. Per tant, sí, sí que hi ha
un model. Nosaltres creiem -i no entenem per què no s’ha fet així- que el decret el que hauria d’
haver prioritzat i el que s'hauria d’estar prioritzar és que l'energia solar- que repeteixo, no hi
estem en contra de les energies renovables- es prioritzés instal·lar-la en terrats, en sostres, en
teulades..Hi ha molts grans polígons industrials a Catalunya, hi ha també edificacions grans, hi
ha equipaments municipals -aquí a Riudoms també n’estem parlant d’aquest tema- per tant, per
què hem d'ocupar un espai quan ja en tenim un que podríem ocupar que són les teulades i
que, si no recordo malament, amb dades de la pròpia ICAEN, es podria cobrir el 50% de la
demanda cobrint terrats. Per tant, discutir d'energia solar si-energia solar no, però també
discutim d'on. És que és important saber on col·loquem aquestes fonts d'energia renovable. I
per tant, el nostre model va més determinat en ocupar espais que es poden ocupar i que no
tenen una afectació tan gran com en terrenys agrícoles, com serien el cas dels terrats.
 
També hem de parlar de quin model de transició energètica volem. Perquè hem de renunciar
com a administració pública -i ara parlo com a ajuntament i també com a Generalitat-, per què
hem de renunciar a liderar nosaltres la transició i hem d'esperar a que vinguin empreses a
ocupar aquest nínxol -si vols dir de mercat, de generació d'energia, etcètera-; perquè deixem
sempre que l'empresa privada, la iniciativa privada, passi per davant. I per tant, quan parlàvem
de sobiranies també és això, que l’administració pública guanyi aquestes petites de lluites i
estigui per davant liderant la transició que necessita el país, ja no només a nivell energètic,
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tecnològic o alimentari. Per tant també parlem d'aquest model de perquè estem cedint aquest
espai a la iniciativa privada quan l'administració pública -si realment es creu tot això- és la que
hauria d'estar treballant per intentar implementat aquest tipus de mesures.
 
Respecte el que s'ha comentat dels criteris del Departament d'Agricultura, n’estem al corrent.
Hi havien diverses classificacions i depenien de la qualitat del sòl -no m’estendré perquè ja s’ha
passa explicat- Què passa si una instal·lació que no té una gran qualitat al seu sòl, i per tant
passa el cribratge que s’ha establert ara a través del Departament d'Agricultura, resulta que s’
instal·la en un lloc del municipi que té un impacte paisatgístic important? És a dir, compliria el
requeriment de la classificació del sòl segons el departament d'Agricultura -perfecte, aquell sòl
es pot utilitzar-, però què passa si justament per casualitats això té un impacte paisatgístic en el
municipi? Com ens blindem davant d'aquest tipus de casuístiques?.
 
Després, s'ha parlat que la moció es planteja la suspensió durant un any. Bé, si resulta que la
modificació de les normes es fa en 6 mesos i el debat es fa en 6 mesos, no és un any són 6
mesos, que ja ho exposa la moció. L'alcalde ha dit que era impossible. D'acord, en aquest
sentit no discutiré els criteris tècnics del temps que es tarda o no en realitzar modificacions de
normes subsidiàries, però suposem que no es tarda un any, que se’n tarden dos. Estarem dos
anys a una suposada intempèrie -perquè per nosaltres considerem que el decret no contempla
tot en el seu conjunt- i per tant, no és que estiguem un any desprotegits o no regulats davant
d'aquestes iniciatives, és que potser hi estem dos. Per tant, encara és més necessària, creiem
nosaltres, la intervenció en aquest sentit.
 
Aquesta proposta no és única de la CUP a Riudoms. Aquesta proposta s’ha impulsat a Alcover,
evidentment, s’ha impulsat al Pla de Santa Maria. Però s’ha impulsat per part dels equips de
govern. Això que parlàvem abans de si compartíem propostes del programa electoral o no, i de
la feina que ha de fer l’oposició. En aquest cas a Riudoms, aquesta proposta, que en altres
municipis la planteja l’equip de govern, l’estem plantejant des de l'oposició. Per tant, no ho sé,
tan descabellat no serà quan hi han altres municipis que ja estan fent aquest blindatge. Parlem
també de què, de blindar-nos davant d’extensions de més d'una hectàrea. No és un projecte
petit d'un pagès que es vol intentar muntar la seva instal·lació i intentar vendre energia o poder-
la utilitzar per la seva activitat, estem parlant d’una hectàrea; ja és un projecte d’una dimensió
considerable, per tant, no estem posant pals a les rodes a qualsevol tipus de projecte, estem
començant a parlar de projectes que poden tenir un cert impacte. Per tant, no estem vetant, no
estem en el discurs del -no sé com s'ha dit abans- del no sistemàtic. Ja ho hem dit: estem a
favor de la solar; pot anar en teulades, poden ser de petita de petita dimensió, poden estar
descentralitzades...simplement diem: tinguem aquest debat. El debat que estem tenint avui -
que l’hauríem de tenir amb més sectors socials- pot passar que d'aquí un any no tinguem.
Perquè resulta que avui no hi ha cap sol·licitud i potser d'aquí 8 mesos n’hi ha 10, o 5, o 3....
Algú ho pot garantir que d'aquí a 8 mesos no tindrem no sé quantes sol·licituds a Riudoms per
dur a terme aquest tipus de projectes? Jo crec que ningú ho pot garantir. Podrien ser 0
igualment d’aquí 8 mesos, no ho nego. Però ningú pot garantir que en menys d'un any no hi
hagin projectes per dur a terme. Per tant, el que proposa aquesta moció és aquest blindatge.
Creiem que és encertat la proposta que feia Esquerra en el sentit de que l'equip de govern doni
informació al respecte. Ja s'ha donat algun tipus d’informació, com que ara mateix no hi ha
gaires projectes (o no n’hi ha cap). Ara bé, nosaltres creiem que quan presentàvem aquesta
moció -la vam presentar a la junta de portaveus. Si no recordo malament aquesta moció sí que
no va patir grans canvis respecte la moció que vam presentar a la junta de portaveus a la que
presentem avui. De la mateixa manera que es van proposar canvis a la moció que hem discutit
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abans dels passos de vianants i l’hem fet, es podia haver tingut aquest debat o aquesta
proposta que es plantejava des del grup d'Esquerra. Nosaltres considerem que la moció
segueix tenint sentit i que no va en contraposició de la proposta que s'ha fet. És a dir, si avui
aquesta moció que nosaltres presentem no reuneix suports, ho entenem, és sistema de
majories. Nosaltres creiem que sí que és encertada, i per això creiem que s'ha de mantenir la
votació, però no va en detriment de que dilluns vinent ens assentem a la taula i comencem a
parlar d'aquesta problemàtica, o d'aquesta oportunitat, i anem a veure de quina manera la
volem treballar conjuntament amb el sectors agrícola, d’unió de pagesos, el Banc de Terres.... i
evidentment tots els grups municipals. Per tant, responent una mica a la proposta que s'envia
ara des del Grup d'Esquerra, nosaltres creiem que no hauríem de retirar aquesta moció perquè
la veiem encara igualment encertada -malgrat el que s’ha exposat per part dels altres grups-.
Però reiterem que és una bona proposta el poder seure amb tots els grups municipals i
començar a parlar d'aquesta temàtica, que si realment no és un problema o es comparteix una
mica -diguem-ho així- l’esperit de la moció (ni que no es comparteixin els acords), segurament
tindrem punts de trobada per poder desenvolupar possibles canvis o possibles canvis
normatius.
 
I respecte al decret, nosaltres al Parlament també ja vam dir que no era un decret que ens
sentíssim còmodes totalment amb ell, precisament pels punts que hem comentat, per exemple,
del tema de les teulades. Per tant, quan es deia també de la confiança en una regulació d’una
norma superior, d'una administració superior, entenc que vostès tinguin confiança perquè els
seus companys de partit també són companys de govern, però els meus companys de partit
també estan a l'oposició al Parlament i per tant, seguint una mica la mateixa dinàmica,
generant desconfiances, o com a mínim, no tenint tota la confiança del món en com es va
desenvolupar aquest decret, i per tant, evidentment, la confiança no és compartida en aquest
sentit. Per tant, nosaltres seguim reiterant la necessitat de que es dugui a terme aquesta
votació (malgrat que pugui no prosperar), i en tot cas, sí que agraïm al debat perquè
evidentment tant el grup d'Esquerra con el grup de Junts per Riudoms han aportat motius
suficients i informació suficient com perquè haguem tingut aquest debat que -tal com he dit al
principi- és el que veiem més important a la tarda d'avui. Ja està. Gràcies».
 
A continuació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i manifesta el següent: «Com
que la proposta l'ha fet directament el grup municipal d'Esquerra Republicana i ha rebut
resposta per part del grup municipal de la CUP, abans de finalitzar el torn d'intervencions per
part de Junts sí que agrairíem al grup d’Esquerra que marqués el seu posicionament. Per tant
Ricard, tens la paraula».
 
 
Tot seguit, intervé el Sr. Ricard Gili que manifesta el següent: «Gràcies. Entenc, si no
m'equivoco, que per part de Junts per Riudoms, en aquest cas representat per l’alcalde, sí que
si la CUP retirés la moció estarien disposats a seure a parlar. Entenc també que la CUP
prefereix no retirar la moció, i per tant, que es voti. Això és el que he entès i ho repeteixo per
aclarir-ho.
 
Alguns comentaris del que s’ha anat dient. Primer de tot, un tema més tècnic que és el referent
a la junta de portaveus, com ha comentat l’alcalde. Entenem el matís que ha fet l’alcalde, la
petició que feia sobre la junta de portaveus, no ha estat fet -el que hem fet- en mala fe, però sí
amb intenció. Ho ha dit l’alcalde, sabent que s’ha fet amb intenció. Per tant, prenem nota de la
petició i ho millorarem. Queda dit això.
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Després, un tema col·lateral que sí que el volem comentar que és que exemples com el que
estem fent avui, aquest debat, posen de manifest la necessitat que tenim a Riudoms d'ordenar i
planificar el terme municipal. Precisament tant Esquerra, com Junts, com la CUP, vam dir en
campanya electoral que aquest mandat havíem de posar en marxa i avançar decididament per
tenir un POUM. Perquè un POUM és la millor eina per delimitar en quines zones sí i en quines
zones no dels termes municipals volem instal·lacions d’aquest tipus. I a Riudoms, ho sabem
tots, no tenim POUM. I per tant, fer un POUM és una oportunitat per fer un debat social que és
del tot necessari, amb tots els sectors més directament implicats en la cessió del territori i la
ciutadania en general puguin aportar la seva visió. Per tant, en aquest sentit, agrairíem que el
govern expliqui -no dic ara, però en algun moment expliqui- quines previsions té de posar en
marxa la seva elaboració, ja que aviat arribarem a la meitat del mandat.
 
I parlant de participació, i de participació per fer el POUM, a la moció que presenta la CUP s’hi
parla de participació dels propietaris de terrenys agrícoles i també de representants d'Unió de
Pagesos, però no oblidem -creiem que és important- que aquest és un debat complex i un
debat en què ens hi juguem la transició energètica, i per tant, hi ha altres actors -potser no són
els actors que primer en venen al cap-, però hi ha molts actors. I a vegades hi ha alguns que
juguen el paper de lobby i això també hem de ser tots conscients. Per tant, les noves, 
generacions, segurament, són les que tenen més a dir i les que tenen més el xip de lluita contra
el canvi climàtic, per tant, també hauríem de veure com les introduïm. I crec que les hauríem d’
escoltar. Després sobre el comentari concret sobre l’apunt que feia l’Enric sobre la classificació
en els 8 nivells agrològics, compartim completament una cosa, i és que la regulació catalana
(aquest decret català) i aquests 8 nivells de classificació el que donen és un marc general. I en
aquest sentit considerem que és suficient. Ara bé, cada poble, cada municipi, té una realitat
concreta, i per tant, cal que cada municipi fixi uns criteris objectius d’on es poden posar i on no
es poden posar aquestes instal·lacions. I per tant, això és el que estem proposant avui des
d'Esquerra. Això ho compartim amb els companys de la CUP i crec que és el que hem estat
explicant des del principi.
 
També un apunt sobre la proposta que ha fet Esquerra. El company de la CUP deia una mica
sorprès perquè això no s’havia fet a junta de portaveus; perquè no s’havia fet aquest comentari.
Recordar que ho vam dir a junta de portaveus que feia dos o tres dies que havíem rebut la
moció, que era una moció molt tècnica; aquesta proposta que avui hem fet els regidors
d'Esquerra l’hem tancat avui mateix. La idea l’hem tingut avui mateix a partir d'aquesta reflexió
que fèiem de l'any 2003, i per tant, hem fet una proposta de consens, en positiu pel conjunt de
Riudoms. I modestament Enric, crec que la crítica -si era una crítica, per dir-ho així- no ha de
ser a nosaltres de per què no vam dir-ho a la junta de portaveus, sinó que també ho podríem
plantejar diferent. Perquè la CUP no ha tingut la capacitat o la valentia de fer una proposta així?
Es a dir, d’arribar aquí amb la moció, exposar-la i dir “i la retirem” si tots aquí ens volem
asseure a parlar. Perquè el govern avui ha recollit el guant. Esquerra ha posat un guant sobre
la taula; el govern de Junts per Riudoms l’ha recollit, i la CUP no l’està agafant. Vosaltres
sabreu. S’està generant aquí una oportunitat de debatre, que és el que sempre demaneu. I
també ho demanem nosaltres. I aquesta oportunitat l’ha portat avui sobre la taula la CUP. El
govern de Junts per Riudoms ha dit que sí, i la CUP està dient que vol portar la moció al ple. I
després la setmana que ve com li anem al govern de Junts per Riudoms i li diem que seiem.
Que si se’ns parapeten, què li direm? Crec que és una reflexió interessant a fer. També per la
dinàmica de l’Ajuntament.
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Després, nosaltres la idea inicial que teníem d’aquesta moció -i si es porta a votació així serà-
era, i és, la d'abstenció. És veritat que no estem al govern i que potser ens podem permetre
algunes coses que si estiguéssim al govern no ens les podem permetre. I amb això també vull
ser sincer. Crec que el debat de fons el compartim tots (amb matisos diferents, perquè
ideològicament aquí hi ha posicions diferents, això és una obvietat). Aquest és un tema és un
tema complex i nosaltres estem per l'abstenció perquè no creiem que dia d'avui s’hagi de
suspendre l'atorgament de llicències durant un any. Amb la informació que tenim i amb la
informació que ha posat sobre la taula l’alcalde, no ho veiem. Nosaltres podríem venir aquí i dir:
“vinga, tots contra Junts per Riudoms...no pot ser que no regulem.....hem de suspendre les
llicències un any...”. No. És que creiem que ara mateix, a dia d’avui, no li veiem la utilitat, i pot
ser és més perjudicial que beneficiós. I per tant diem: “ei, generem un espai de debat, generem
una taula on hi siguem tots i parlem-ne. I d'aquí unes setmanes tornem a veure on som. I si d’
aquest espai de debat que generem no en surt res positiu, agafeu la mateixa moció i la torneu a
posar damunt de la taula”. I a veure què passa. Però jo crec que no hauríem de deixar perdre
aquesta oportunitat. Una oportunitat que nosaltres hem posat sobre la taula.
 
I vaig acabant. No sé si l'Enric després voldrà canviar el sentit de la votació. En tot cas, a la
CUP, dir-los que ens sorprèn, i ens sorprèn negativament. El que hem proposat des d'Esquerra
és crear un espai de debat; considerem que amb això la CUP, que sempre parla de debatre i
de compartir s’hi hauria de trobar a gust. Ho hem dit abans, creiem que aquesta moció -tot i
algunes mancances- té la virtut de plantejar un debat necessari. Perquè doncs no l’
aprofundim? Perquè avui la CUP li posa fàcil a Junts Per Riudoms per dir no a aquesta moció i
votar-hi en contra? Nosaltres creiem, modestament, que s’estan equivocant. I al govern de
Junts per Riudoms -en aquest cas per boca de l’alcalde-, gràcies. En aquest cas gràcies al
govern municipal per haver-se compromès a seure en una taula amb tots els grups polítics a
compartir informació i a posar-nos a la feina. Sincerament des d'Esquerra creiem que aquest és
el millor camí per ordenar, per planificar i per cuidar el terme de Riudoms. I és per això que
hem fet la proposta que hem fet. I ara amb la decisió del govern -no sabem si la de la CUP, de
moment intuïm que no- nosaltres creiem que era una bona proposta. Per tant nosaltres ho hem
dit sempre: des d’Esquerra treballem per Riudoms, per millorar Riudoms i per fer-ho des del
debat i des del consens. Si la CUP no fa un canvi no ens podrem asseure. En tot cas si ens
haguéssim assegut l'últim que hauríem dit hauria estat “seiem, però fem-ho de veritat. És a dir,
no fem una ”, com ha passat en altres coses que el govern ens ha dit “sí, seiem” ifloritura
després ha fet el viu-viu. I això Enric sí que ho podem compartir amb vosaltres. Que a vegades
pot semblar que Junts per Riudoms ens accepta una cosa simplement per fer dilació. Per tant,
ja és feina nostra fer aquesta pressió. Però nosaltres creiem que no hauríem de desaprofitar
aquesta oportunitat. I amb això acabo. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix intervenció del Sr. Gili, i dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, per si vol
contestar per al·lusions directes.
 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta el següent: «Sí. Bé, més que res per aclarir. Perquè
entenc que la proposta que ha fet Esquerra l’ha plantejat avui. I està molt bé tenir aquesta
capacitat fins i tot d’intentar....o imaginativa, de donar-li un tomb a les coses des d’un altre
prisma. I és positiu. I en política estem d’acord que també s'ha de tenir això. Ara bé, vostès ho
han plantejat avui a la tarda. Molt bé. Jo -diguem-ho així- ja saben els funcionaments
assemblearis de la CUP, que sí, que hi ha marges de més i de menys -i no és el primer cop
que en aquest canviem algun petit redactat d'alguna moció in situ-. El que vostè m’està
plantejant és que retiri la moció. I m'ho està plantejant en el mateix debat que s'està realitzant
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avui al ple. Tenim marge dins la política, però evidentment cada formació s’organitza d’una
manera i per tant jo, el que no puc fer és decidir retirar una moció que amb les companyes vam
decidir que presentàvem. Puc donar un marge a fer “x” canvis concrets, més tècnics o menys,
però no a retirar una moció que presentàvem, precisament, amb la intenció de que s'aprovés.
Que li agraeixo el gest, però que també ha de veure que no totes les formacions polítiques
treballen de la mateixa manera, i que per tant, els marges també són els que són.
 
Una altra cosa, la moció -perquè també se li està donant una mica la volta i no sé si amb bona
intenció o no-, la moció en cap moment diu que si s'aprova, o no s'aprova, no es pot tornar a
parlar. És a dir, si avui es vota aquesta moció i surt en contra el posicionament dels grups
polítics, no vol dir que el dilluns no puguem seure. El que vol dir és que els grups polítics de
Junts per Riudoms i d’Esquerra no estan d'acord en el plantejament de la CUP, que és
suspendre l’atorgament de llicències d'aquest tipus d’instal·lacions de més d'una hectàrea
durant un any. Jo puc entendre que vostès no hi estiguin d’acord. No estarem d’acord en això.
Ara bé, si dilluns ens asseiem a la taula i comencem a parlar del debat de fons, poden haver-hi
altres acords. I potser l’acord definitiu d'aquí sis mesos d'haver estat parlant no serà aquest, el
que presentem avui. Estic d'acord. Segurament no serà aquest, però el que avui es manifesta
és si estem d'acord amb la moció que presenta la CUP, i la moció diu la suspensió de
llicències; no diu de no asseure’ns en una taula amb l’equip de govern o amb Esquerra o amb
qui sigui. Vull dir, no facin aquesta relació binària en què aprovar o no aprovar la moció vol dir
no tenir o tenir diàleg amb el govern o amb altres grups municipals. No és això.
 
Finalment, per acabar, això de posar la bena abans de la ferida. Vostè és conseller comarcal,
vostè va defensar fa poc al Consell Comarcal el posicionament de l'Ajuntament de Riudecols
vers al Vedat del pany. I vostè va dir: “aquest és un projecte que l’equip de govern ja es va
trobar”. L'equip de govern d'Esquerra (que va guanyar les darreres eleccions) ja es va trobar.
Doncs jo li estic dient: “No anem a trobar-nos alguna cosa que no volem trobar-nos. Posem la
bena abans de la ferida, sí, no passa res; no passa res per posar-la, i més en aquestes coses”.
Perquè després veiem que quan arribem a governs hem de fer servir l'excusa de que ja ens ho
vam trobar. D'acord, sí, potser s'ho van trobar, però per què s’ho van trobar? Perquè es va
posar abans la bena que la ferida. El que estem dient aquí és plantegem això des d’un terme
de suspensió i parlem-ne. Si vostè m'estan dient “no, no, de moment no entren sol·licituds, no
entra res”. I quan entrin, llavors què direm? “Ah, ostres, és que no ens ho pensàvem”. No ho
sé. Pot semblar que el plantejament de la CUP sigui molt d’això -i vostès ho han exposat- a l’
any 2003 van proposar una moratòria d’extracció d’àrids de 10 anys. Això no es parlar de futur?
La CUP està plantejant 1 any. És que no té res a veure. O sigui crec que estan magnificant
vostès el fet de que la CUP estigui intentant limitar la instal·lació d’aquests tipus d’energia solar
per un any, com si hipotequéssim el futur. No, no, el que estem dient és seiem-nos, fem-ho
amb calma i fem-ho bé. Per tant, nosaltres reiterem el posicionament que és que preferim que
votem la moció. I reiterem, podem no estar d'acord amb els punts exposats (en els punts de l’
acord), però això no vol dir que no puguem tenir un debat sincer demà, passat demà, o l'altre,
sobre aquest mateix tema que hem estat discutint avui àmpliament. I ja està. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili dient:
«Entenc Ricard que voldràs contestar, i per tant, endavant. Després ja tancaré jo. Ara ja sí,
darrera intervenció».
 
El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta el següent: «Gràcies. Algunes notes que he pres. No ens
posem en el funcionament de la CUP; cada partit funciona com funciona, i per tant, no hi haurà
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cap comentari sobre això. El que plantegem, com a opció, per exemple seria posposar la
votació d'aquesta moció per aquí dos mesos. I d’aquí dos mesos la tornen a portar i guanyem
aquest temps. No incidiré més, ja ha quedat clar que no.
 
Sobre la bena i la ferida. El que estem plantejant és que el govern de Junts per Riudoms ha
recollit el guant, és “seiem i parlem-ne unes setmanes”. Abans de fer accions com les que
vostès plantegen -que es evident que no tiren endavant- d’aturar durant un any les llicències.
Per tant, nosaltres no compartim aquest plantejament tan restrictiu. I més amb certa informació
que ha explicat l’alcalde aquí damunt que és que, a banda dels projectes passats, no n’hi ha
cap de nou. Per tant, creiem que no podem fer això de posar aquesta bena perquè posar
aquesta bena no és el millor tractament ara mateix.
 
I sobre extracció d'àrids que has comentat, doncs és evident que si es va retirar la moció que
plantejava 10 anys és perquè Esquerra va tenir la cintura de retirar-la. I que consti que aquesta
setmana parlant d'aquest tema, preguntant com havia anat, ni els regidors d’aquella època
recordaven exactament si va ser el govern del moment o van ser ells que ho van plantejar. No,
es va dir “hi ha aquest tema que és important, mirem un via de millorar això per Riudoms”. I
això és el que nosaltres avui estem plantejant. Gràcies».
 
A continuació, el Sr. Alcalde diu el següent: «Bé, Enric no sé si la retirem o la tirem endavant.
Si convé fes una breu exposició de què fas i després tanco jo i amb el que decideixis farem».
 
El Sr. Enric Jódar manifesta el següent: «No, simplement pel que he dit, motiu principal és per
respecte a les companyes, evidentment tenim preses de decisions i entenc que no seria lògic i
coherent per la nostra manera de funcionar, retirar o fer un canvi d'aquestes característiques
així . Però res més, entenc i agraeixo igualment la proposta que s'ha fet».in situ
 
Tot seguit, el Sr. Alcalde manifesta el següent: «Val, en tot cas, ja per finalitzar el debat, deixeu-
me contestar com a govern algunes reflexions. Al final la localització -perquè abans l’Enric deia:
“ostres, i si afecta mediambientalment però la producció del camp aquell ho permet...”-. No, no,
és que al final, el primer pas que ha de fer algú que vulgui instal·lar plaques solars més de
100Kw -ara parlo de memòria, em sembla que la llei diu més de 100Kw-, el primer que ha de
fer és anar a una ponència d’energies renovables -que és on hi ha el Departament d'Agricultura-
. Però no només al Departament d’Agricultura, al final aquí hi ha gent de Medi Ambient, gent
dels departaments encarregats del canvi climàtic, del departament competent en matèria
d'energies, gent del Departament d'Urbanisme i Territori.... Per tant, si urbanísticament fos un
drama el que s'ha de posar, ens consta -i de molt bona fe- que aquesta ponència d'energies
renovables ho està posant realment molt difícil les instal·lacions d'aquest tipus d'energies. Ho
està posant molt difícil perquè tots, i també el Govern de la Generalitat de Catalunya, que en
fèiem referència, tots estem d’acord en què no ens podem convertir en unes extensions brutals
de plaques solars i de molins i aquí no passa res. És per això que aquest decret llei el que ha
fet és un regulació molt més estricta del que hi havia fins ara pel que fa a la localització. Pel
que fa a la localització és molt més estricta. Després en altres sentits ho posa més senzill,
precisament per l’emergència climàtica i per promocionar el que això s’instal·li. Després dèiem
“...i si d’aquí sis mesos en tenim 10 o 15?”. Si d’aquí sis mesos en tenim 10 o 15 llavors ho
podem aturar. Però si ara només en tenim només 1, perquè ho hem d’aturar? I a més és una
que està aprovada per aquesta ponència i que a tots ens sembla bé. Clar, suspendre ara és
també aturar possibles bones oportunitats. No es preocupin que si en tenim 15 és que casi casi
que no caldrà el debat. Ja direm “parem-ho” perquè no volem que Riudoms es converteixi en el
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productor d’energia renovable de tot Catalunya. I això ho compartim els 13 regidors assistents,
regidors i regidores que estem avui aquí al plenari. Això és evident. El debat en aquest sentit hi
hagi moció o no es farà igualment. O sigui la voluntat de diàleg d’aquest govern ha quedat més
que palesa -tot i que per alguna intervenció no sempre satisfactòria- però en tot cas, si és així,
ja ho intentarem corregir, però la voluntat de diàleg, la voluntat d’arribar a acords conjunt és així
en aquest govern i intentarem en el que queda de legislatura anar-ho demostrant freqüentment,
perquè el que sí que compartim i el que sí que entenem és que la voluntat dels 13 regidors i
regidores que hi ha en aquest plenari és fer el millor que sabem i el millor possible pel nostre
municipi. I així és el que vull recollir jo com a alcalde de Riudoms.
 
Per tant, hi hagi o no moció, hi hagi o no votació -que entenc que sí- el debat hi serà, la Taula
dels partits per poder parlar d'aquest tema hi serà. La voluntat jo crec que és compartida per
part de tothom, i per tant, anem a veure el que jo he dit a la meva intervenció que és el com? i
On?. Doncs escolta, anem a treballar el com? I on? Tot i que, sincerament, fent una relectura
del decret llei, i al meu entendre, ja és molt restrictiu.

Bé, jo crec que el debat ha estat ampli, sempre és enriquidor. Sí que deixeu-me manifestar la
sorpresa de què el vot que farà Esquerra jo crec que no s’adapta al posicionament. Jo crec que
per responsabilitat el vot hauria de ser en contra, però com bé ha dit el portaveu d’Esquerra
aquesta responsabilitat és del govern i nosaltres l’assumirem i si es presenta a votació aquesta
moció amb aquest redactat la votarem en contra».
 
Finalitzada la intervenció el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Gili.
 
El Ricard Gili manifesta: «Sí, per al·lusions directes (al temps de descompte per part de l’
alcalde). Nosaltres on en sentim a gust i on creiem que hem de ser és amb l’abstenció. També
en un sentit ideològic. Perquè estarem tots d’acord que el tracte pel territori històric i diferencial -
quan la CUP no tenia el pes que té ara- entre Esquerra i el que abans era Convergència i Unió,
després el PDCat, que ara és Junts per Riudoms, Junt per Catalunya...-sense ganes de fer la
brometa, eh?- sabem que ideològicament ha estat molt diferent, per exemple, aquí a Riudoms
ho vam veure amb el tema del polígon del Freixe. I per tant, nosaltres som a l’abstenció perquè
és on volem ser. Això és el que volia deixar clar. Gràcies».
 
A continuació intervé el Sr. Alcalde i manifesta: «Sí, el que jo dic és: ideològicament entenc l’
abstenció, però el que votem és el que diu, les paraules del redactat de la moció. Però bé, no
entrarem en aquest debat que tornarem a obrir 5 torns de debat en aquest sentit. Per tant, si us
sembla, anem a passar a votació d'aquesta segona moció»
 
Finalitzades totes les intervencions, se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, amb el vot a favor del Sr. Enric Jódar, amb l'abstenció dels Srs.
Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora i Arnau Salvat, i amb el vot en contra dels Srs.
Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep
Maria Bages, José Manuel Hernández i l’Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció.
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Fets

En data 15 de novembre de 2020 el grup municipal de la CUP ha presentat una moció per a ser
tractada en el Ple ordinari (exp. El text literal de la qual és el4312990004-1-2020-004825-2). 
següent:
 
MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) PER LA
SUSPENSIÓ POTESTATIVA DE LLICÈNCIES PER A LA IMPLEMENTACIÓ O AMPLIACIÓ D’
INSTAL·LACIONS DE PRODUCCIÓ D’ENERGIA A PARTIR DE FONTS RENOVABLES EN
SÒLS CLASSIFICATS COM A NO URBANITZABLES
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El decret d’impuls a les energies renovables (DL 16/2019) aprovat recentment s’ha traduït en
una augment considerable de sol·licituds per implantar parcs solars en terrenys agrícoles,
especialment a les Terres de l’Ebre, la Catalunya Central i el Camp de Tarragona.

Arran de les modificacions normatives que han esdevingut en el sector de les plantes de
producció d’energia a partir de fonts renovables, i davant l’interès creixent d’empreses d’aquest
sector en dur a terme instal·lacions d’aquest tipus al terme municipal de Riudoms, es considera
necessari estudiar i realitzar una modificació puntual de les Normes Subsidiàries de
planejament per a regular les noves implementacions d’aquest tipus d’instal·lacions degut a
què aquestes poden afectar l’actual configuració agrícola, ambiental i paisatgística  el municipi.

Atès que el municipi de Riudoms compta amb les Normes Subsidiàries de planejament
aprovades definitivament per la Comissió Territorial d'Urbanisme de Tarragona el 16 de
desembre de 1992 i que es van publicar al DOGC núm. 1792 de 3 de setembre de 1993, el text
íntegre de les quals va ser publicat al DOGC núm. 4510 de 5 de novembre de 2005. 

Atès que en una lectura detallada d’aquesta normativa s’ha comprovat que no es regula
concretament la implantació de parcs eòlics i plantes solars fotovoltaiques en sòls classificats
com a no urbanitzables. Atès que aquesta normativa tampoc fa referència al sol d’interès agrari i
/o paisatgístic i al sol de potencial interès estratègic.

Atès que l’Ajuntament de Riudoms és un dels municipis compromesos amb el projecte de “El
Banc de Terres”, una iniciativa del Consell Comarcal del Baix Camp inclosa dins del Pla
Estratègic Comarcal de Desenvolupament Socioeconòmic Rural amb l’objectiu de  valorar la
terra i el sector agrari als municipis d’interior i de muntanya de la comarca. Atès que la
implementació d’aquest tipus d’instal·lacions pot afectar al desenvolupament d’aquest projecte.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS.

PRIMER.- Suspendre, pel termini d’un any en sòl no urbanitzable, la tramitació de plans
especials urbanístics, de projectes d'actuació específica, l'atorgament de llicències d'edificació,
d'instal·lació o ampliació d'activitats o usos i d'altres autoritzacions municipals connexes per a
la implantació o ampliació d’instal·lacions de producció d’energia a partir de fonts renovables

Transcripció de l'acta número 2020-0000010 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Sílvia Font Ferraté - DNI *** (SIG), Sergi Pedret

Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 11/03/2021, 11/03/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
F
F
D
4
9
6
4
2
8
A
5
5
4
F
B
7
8
3
4
4
A
B
C
B
6
3
2
F
A
1
3
7
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
2
:
5
1
:
2
9

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 28/05/2021 a les 12:00:15



de més d’ 1 hectàrea d’extensió i, també, les situades a menys d’un quilòmetre d’altres
instal·lacions de producció d’energia a partir de fonts renovables que puguin tenir un impacte
agrícola, ambiental i/o paisatgístic.

Aquesta suspensió es podrà aixecar de forma prèvia si es compleix algun d’aquests supòsits:

a) A partir de l’aprovació definitiva de la modificació puntual de les Normes Subsidiàries de
planejament que contempli una regulació específica per aquest tipus d’instal·lacions en sòl no
urbanitzable
b) Amb l’aprovació per part del Ple de l’Ajuntament d’un informe dels Serveis Tècnics d’
Urbanisme de l’Ajuntament que dictamini que la implantació d’aquest tipus d’instal·lacions no
es considera perjudicial per a l’interès agrícola, ambiental i/o paisatgístic del municipi, i  que per
tant no necessita una regulació específica.

SEGON.- Que l’Ajuntament de Riudoms dugui a terme una reunió de coordinació amb els
propietaris de terrenys agrícoles del terme municipal de Riudoms, així com amb els
representants de la Unió de Pagesos, per tal de conèixer la seva opinió al respecte d’aquesta
qüestió.

En aquesta reunió també s’hi convidarà a participar els responsables/coordinadors del projecte
“El Banc de Terres” del Consell Comarcal, sens perjudici que la regidoria d’Urbanisme de l’
Ajuntament de Riudoms s’hi reuneixi de forma bilateral, si s’escau.

TERCER.- Publicar aquest acord al BOPT, al tauler d'anuncis de la Corporació i a la web oficial
de l'Ajuntament.

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :NO S'ACORDA

ESTIMAR la moció presentada pel grup municipal de la CUP per  la suspensió potestativa de
llicències per a la implementació o ampliació d'instal·lacions de producció d'energia a partir de
fonts renovables en sòls classificats com a no urbanitzables.
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Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA PER LA CUP SOBRE LA SENTÈNCIA DEL TSJC EN RELACIÓ AL11. 
PLA DIRECTOR URBANÍSTIC DEL CRT DE VILA-SECA I SALOU PER PART DE LA
GENERALITAT DE CATALUNYA

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, que
presenta la moció, perquè faci l’explicació del contingut de la moció, el qual manifesta el
següent:
 
«A veure, aquesta moció la presentem i és un debat sobre un tema que no és nou també a
l'Ajuntament de Riudoms. De fet, al 2016 ja vam presentar una moció parlant del mateix
projecte. Llavors el partit de govern (que era el PDCat) va votar-hi en contra esgrimint
arguments, com per exemple, que es generarien llocs de treball i que seria molt important pel
desenvolupament turístic de la zona (per fer una mica de memòria del que parlàvem a l’any
2016). Nosaltres seguim pensant -ja ho pensàvem abans i ho seguim pensant ara- que aquest
projecte és nociu. En primer lloc, perquè fomenta la ludopatia i està basat en un model turístic
obsolet, i més en el context de pandèmia que estem vivint, que estem veient que s’ha de
diversificar l’economia i que la nostra regió no pot ser estrictament depenent d’un model turístic
com podria ser Port Aventura, Barcelona World o altres tipus de projectes similars. És un
projecte que considerem que és un frau pel bé comú perquè quatre anys i mig després s'ha
pogut comprovar com aquest projecte -que només era una cortina de fum perquè veníem
anteriorment del projecte fallit d'Eurovegas de Madrid i ens havien de quedar aquí algun triunfo
 aquí al Principat de Catalunya no podíem ser menys i havíem de ser alguna cosa- ens vam
treure de la  un projecte com aquest i al final ha acabat sent una maniobra per posar enxistera
valor uns terrenys pertanyents a La Caixa, a una entitat bancària. A més a més, la forma com
s'ha desenvolupat el projecte considerem que és èticament reprovable.
 
Repassem alguns dels fets per part de la Generalitat; en primer lloc, la nul·litat de l'adjudicació
de la llicència de casino a Hard Rock, ja que l'empresa no va poder acreditar la disponibilitat
dels terrenys. Això en el passat. Després hem continuat amb l’abusiu i irregular
desenvolupament de pròrrogues a Hard Rock perquè presentés la documentació requerida per
la Generalitat i que vulneren els terminis previstos per la llei i disposicions de règim
administratiu. Tots ho recordem de veure-ho a les notícies: “Una pròrroga... més pròrroga....”. A
veure si així al final el projecte podia tirar endavant. I al final entre pròrroga i pròrroga el que
veiem és que culmina aquest despropòsit amb les condicions i clàusules entre La Caixa, l’
INCASOL i Hard Rock i que segons l'escriptura pública de compravenda a l’Incasol, doncs es
pagaran 120 milions d'euros a La Caixa, però Hard Rock no avançarà aquests diners en el
moment de la compra-venda sinó que ho periodificarà i n’ajornarà el pagament final en diversos
terminis, assumint el corresponent cost financer per part del propi Incasol. Ja ho hem dit més d’
una vegada; la Generalitat sembla que està fent d’agent immobiliari entre dos agents privats
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per un suposat projecte que de portar molts beneficis i que no sabem ben bé quins són. Les
presumptes irregularitats comeses pel Govern de la Generalitat de Catalunya (en concret pel
Departament d'Economia Hisenda i el de Territori i Sostenibilitat) en l’autorització de la llicència
de joc a Hard Rock i en l’operació del compra-venda dels terrenys de La Caixa són tan
preocupants que no només la CUP sinó també entitats socials com “Aturem Barcelona World” i
el GEPEC ja han presentat una denúncia a la fiscalia Provincial de Tarragona. Per tant, no és
només un criteri -diguem-ho així- estrictament ideològic d’un partit, sinó que hi han evidentment
altres entitats socials que ja fa temps que venen denunciant que aquest projecte no s'hauria de
dur a terme. El mateix grup parlamentari de la CUP va fer una proposta de resolució al mes de
setembre al Parlament, instant al Govern de la Generalitat a no formalitzar l'acord de l'executiu
del dia 3 de març de 2020, ja que segons consta al contracte i a les escriptures de
compravenda, el Govern de la Generalitat assumiria riscos contraris a la cura del bé comú.
Com hem dit, l’Incasol està aportant 120 milions d’euros que hauria d’aportar Hard Rock.
 
La CUP entenem que és una obligació pública investigar totes aquestes operacions que
considerem opaques al voltant d'aquest projecte, i per això, també evidentment a banda de tota
la campanya comunicativa que estem fent al Parlament i en diversos ajuntaments, com per
exemple aquí a Riudoms en el debat d'aquesta moció, també presentarem una denúncia a l’
Oficina Antifrau. I és que cal tenir en compte que hi ha una sentència que declara nul el sector
1 del Pla, d'aquest projecte i que comportarà, segurament, la cancel·lació del contracte
compravenda entre La Caixa, l’Incasol i Hard Rock (aquells diners que teòricament l’ncasol ja
havia avançat per aquest procés de compravenda). Per tot plegat, nosaltres creiem que com
ajuntament proper al projecte, com un ajuntament que forma part d'aquest territori on hi ha un
projecte que considerem que no s'hauria d'implantar, creiem que l’Ajuntament de Riudoms
hauria d’instar al Govern de la Generalitat a què no presenti el recurs a la sentència del
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya (que declarava nul el sector 1 del complex turístic) i
que per tant desisteixi definitivament ja de dur a terme aquest projecte que després de tots
aquests anys -repeteixo- l'únic que s’ha vist és fum, pròrrogues i i decisions que no s'acaben
d'entendre, ni des del punt de vista legal-administratiu, ni des del punt de vista ètic. I també
instar a la Generalitat a que no ratifiqui l’acord de compravenda per part de l'Incasol dels
terrenys que estan inclosos en l'àmbit del sector 1, que en principi s'hauria de fer el proper mes
de desembre -si no vaig si no vaig errat-. Per tot plegat, creiem que és important que hi hagi un
posicionament ferm dels ajuntaments de la comarca, de la província, en contra d’aquest
projecte, que al cap i a la fi, és que més que nosaltres demostrar perquè estem en contra,
entenem que el Govern de la Generalitat ens hauria d’explicar perquè aquest és un projecte
positiu (que és una cosa que fa molts anys que intentem esbrinar i encara ningú tampoc ens ho
ha sabut explicar).
 
És per tot això, tal com hem fet a la resta de mocions, demanaríem el posicionament favorable
per part de la resta de grups».
 
A continuació, el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula als portaveus
dels diferents grups municipals.
 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del PSC, intervé i manifesta: «Respecte a la moció
que presenta la CUP aquesta de l’evolució del Barcelona World hem de tenir present el
següent: l’acord núm. 1 no hi ha cap problema -no sé si es pot fer per acords o el cap de la
moció s’ha de fer tot sencer-. De fet, el propi govern com dic a l’acord núm. 1 ja ha explicat al
Parlament que no pensa fer-ho. I pel que fa al segon acord, votaré a favor perquè desvirtua el
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propi projecte, o sigui, desvirtua tota la moció. I crec que el nostre sentit de vot serà en contra
per aquest sentit».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al grup municipal d’
ERC-AM.
 
El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent: «Bé,
primer tres prèvies. Intentaré ser més breu del que tenia previst -que ens hem allargat molt
abans-. Abans de res, alerta amb les afirmacions com ara parlar de presumptes irregularitats
comeses pel Govern de la Generalitat de Catalunya. Aquesta és una expressió que s'utilitza a
la moció i que també l’ha utilitzat ara l'Enric. I de fet la CUP ha anunciat aquesta setmana que
portarà el cas a l’Oficina Antifrau. Per un costat, evidentment, màxima transparència, seguiment
de la llei (per descomptat), i a la vegada responsabilitat a l'hora de fer segons quines
acusacions i utilitzar segons quin to. Però en tot cas, això s’ha portat a la llei i la llei farà el seu
recorregut i així serà.

Una altra prèvia: el model de desenvolupament econòmic del país que defensem és un model
plural on hi ha d'haver tots els sectors productius, centrant-se també en la possibilitat d’
aconseguir llocs de treball amb valor afegit; uns llocs de treball que permetin augmentar les
retribucions salarials dels treballadors i treballadores d'aquest país.
 
I tercera prèvia. És bo recordar que el primer projecte d’aquest Barcelona World -que no es
deia ni Barcelona World- que es volia fer en aquest complex recreatiu turístic era
sobredimensionat. S’hi va treballar -i va treballar sobretot el Departament d’Economia i Hisenda
liderat per Oriol Junqueras ara a la presó- i es va aconseguir reduir el sostre edificable de
745.000 m2. Això es va reduir un 25%. També es va reduir de 90 a 75 metres l’alçada màxima
dels edificis. I a més, el joc deixa de tenir un protagonisme absolut en el projecte definitiu i es
redueix la superfície d'ús de joc a la meitat; es passa de 60.000m. a 30.000m. És a dir, s’ha
redimensionat el projecte a les característiques i possibilitats del territori.
 
Sobre la moció. La primera cosa: Esquerra Republicana s'ha mostrat en desacord amb el paper
de promotor que ha anat adquirint la Generalitat enlloc del d’àrbitre o creador de les condicions
i prou -per tant això ho compartim- i deixar que s'entenguin les parts, que això és el paper que
toca en economia de mercat.
 
Segona cosa. El govern ha allargat la pròrroga per executar l’opció de compra dels terrenys fins
a finals d'any (el 15 de desembre) -parlo de memòria-. Tot i que això pugui semblar un favor
cap a la compradora o la venedora, aquest termini hauria de servir per replantejar els termes de
l'acord. De fet, la realitat és que aquesta operació es troba actualment estancada. I es troba
estancada no per les accions de la plataforma Aturem BCN World o d’altres associacions
polítiques o socials -molt respectables aquestes accions-, sinó per l'actual entorn econòmic
derivat de la pandèmia de la COVID, una pandèmia que ha fet trontollar el sector i un
determinat model de desenvolupament del territori.
 
Tercera cosa sobre la moció. Pel que fa a l'ordenació urbanística, s’ha desenvolupat un pla
director urbanístic. Doncs bé, la recent sentència del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya
obligarà a reformular les zones verdes, i de fet, el Conseller de Territori i Sostenibilitat, Damià
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Calvet, va anunciar fa unes setmanes en seu parlamentària que el govern no recorrerà la
sentència, que és això que demanen vostès. Doncs el Govern ja ha anunciat que no la
recorrerà aquesta sentència i que esmenarà diversos aspectes del projecte.
 
I quarta cosa, lligada precisament a la sentència. Aquesta sentència és una oportunitat per
reconduir diversos elements d'entrada, congelar l’esperpèntica compravenda -no ens fa cap por
dir-ho- i sobretot les condicions imposades per La Caixa per aquesta venda i algunes de Hard
Rock per la compra.
 
En definitiva, no és el nostre model ni és el nostre projecte, però Esquerra Republicana és
govern i els governs -n’hem parlat a l'anterior moció- hem de fer política responsable. I ho hem
fet. Hem redimensionat el projecte i hem posat línies vermelles a l’especulació de CaixaBank.
Hi ha protestes que se situen en l’àmbit de l’activisme -i benvingut sigui l'activisme- perquè és
entre tots que fem una societat i un país millor. Però en cap cas és l’activisme el que ha de fer
funcionar un govern, ja sigui la Generalitat, un Consell Comarcal o en aquest cas un
ajuntament. Per tot plegar el nostre grup votarà en contra de la moció. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, portaveu
del grup municipal de Junts per Riudoms, que defensarà el posicionament manifestant el
següent: «Bé, com ja s’ha manifestat, i hem fet en altres ocasions que s’han plantejat mocions
relacionades amb aquest projecte, reafermarem el nostre posicionament atès que entenem que
aquests projectes sempre han tingut un impacte econòmic important a la zona, tant pel que fa a
les inversions com els llocs de treball. També en el seu funcionament, i no solament de forma
directa sinó també de forma indirecta a tot el territori ha provocat una dinamització econòmica
significativa, i que sense aquestes instal·lacions no haguessin estat possibles. Veiem com
aquesta dinamització una oportunitat pel territori i en la situació que vivim encara més important
pel que pot representar. És evident que hem de respectar els posicionaments i les sentències
judicials i confiem que el govern de la Generalitat sabrà posicionar-se -com ja ha fet- amb
cadascun d'aquests casos. Per tant el nostre vot serà també en contra de la moció».
 
A continuació, el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i manifesta el següent:
«Aquest és un debat més que ampli, que s’ha mantingut en diferents nivells dins de
l'administració -a nivell municipal, a nivell parlamentari...- Jo crec que tots els grups aquí estem
també responent una mica a les voluntats dels nostres grups dels quals hi formem part, per
tant, no sé si algú té una necessitat molt important de fer una rèplica? Sí que, Enric et dono el
torn com a persona que ha presentat la moció. Però en tot cas, jo crec que és més que
manifest, àmpliament per la ciutadania, el posicionament de cadascú, jo crec que queda molt
car. Però Enric, com a presentant de la moció, tens la paraula per si vols fer algun comentari».
 
Tot seguit, intervé el Sr. Enric Jódar que manifesta el següent: «Sí, només un parell de coses.
S’ha comentat el tema, ha tornat a sortir el tema de llocs de treball, dels sous, de què
inicialment era projecte sobredimensionat. Ningú mai ha sabut explicar els llocs de treball que
hi haurien, ningú mai ens ha sabut explicar a la ciutadania que aquests llocs de treball
estiguessin ben remunerats -no crec que estigui en cap contracte de compravenda els sous
dels treballadors- per tant, hauríem de veure quins són aquests sous i quins són aquests llocs
de treball d'un projecte que inicialment estava sobredimensionat, i que per tant, amb uns llocs
de treball molt més grans dels que segurament realment seran ara. Per tant, quan parlem del
sobredimensionament parlem, evidentment de l'extensió, però també parlem de la propaganda.
La propaganda que es va fer inicialment per aquest projecte segurament ara s’ha
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subdimensionat però s'ha de mantenir per l’argumentari que sempre s’ha utilitzat perquè és l’
únic que de moment sustenta el projecte. Perquè com he dit, ningú mai ens ha sabut explicar
en què seria beneficiós.
 
Per acabar, respecte a l’activisme, doncs sí, segurament la CUP és un d’aquests grups polítics
que promou l'activisme i no tenim cap problema en assumir-ho. Segurament a vegades les
nostres formes també difereixen dels de la resta de grups polítics, tampoc ens sap greu que
sigui diferent. Segurament és la manera amb la qual hem arribat a les institucions i en la que
ens hi sentim més còmodes, i per tant, en aquest sentit, si ha d’haver més activisme per aturar
més projectes com aquests, doncs benvingut sigui».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i pregunta el següent: «Hi ha al·lusions
directes, per tant, no sé si hi ha algun comentari més. Sinó doncs passarem a votació. Però en
tot cas, Ricard tens la paraula per si vols fer algun comentari».
 
El Sr. Ricard Gili ho agraeix, però no fa ús de la paraula.
 
El Sr. Alcalde afegeix el següent: «Ha quedat de manifest el posicionament de cada grup i
anem a votar aquesta tercera i última moció presentada pel grup municipal de la CUP».
 
Finalitzades les diferents intervencions, se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, amb el vot a favor del Sr. Enric Jódar, i amb el vot en contra dels
Srs. Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep
Maria Bages, Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora, Arnau Salvat,  José Manuel
Hernández i l’Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció.
 

Fets

En data 15 de novembre de 2020 el grup municipal de la CUP ha presentat una moció sobre la
sentència del TSJC en relació al Pla director urbanístic del CRT de Vila-seca i Salou per part de
la Generalitat de Catalunya, per a ser tractada en el Ple ordinari (exp. 4312990004-1-2020-

 El text literal de la qual és el segúent:004826-2).
 
"MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) SOBRE LA
SENTÈNCIA DEL TSJC EN RELACIÓ PLA DIRECTOR URBANÍSTIC DEL CRT DE VILA-
SECA I SALOU PER PART DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El passat 29 de setembre de 2020, una sentència el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya
ha estimat parcialment el recurs contenciós administratiu que Aturem Bcn World i GEPEC-EdC
havien interposat contra el Pla Director Urbanístic que havia de permetre la construcció de Bcn
World. En el seu escrit, els magistrats han estimat els arguments pels quals els demandants
havien denunciat que les zones verdes, espais lliures i equipaments públics previstos es
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situaven en zona de risc químic. Aquest fet contravenia la jurisprudència i normativa sectorial
per la qual en zones de risc és incompatible situar zones verdes i equipaments públics, doncs
no és possible el gaudi i benestar d’aquest espai per part de les persones.

Amb aquesta sentència, el tribunal declara la nul·litat de l’ordenació del Sector 1 (Complexos
Turístics Integrats), que és el que concentra bona part de l’edificabilitat del Pla Director
Urbanístic, el qual inclou els terrenys on estava previst el desenvolupament dels complexos
recreatius, comercials i de casinos.

El projecte de BCN World ha tingut diferents traves des dels seus inicis. Exactament durant l’
últim any hi ha hagut un seguit d’operacions econòmiques que han sigut denunciades. El
passat 3 de març de 2020 el Govern català va pendre l’acord d’ordenar a l’INCASOL (Institut
Català del Sòl) l’adquisició i posterior alienació, per adjudicació directa, dels terrenys amb
aprofitament privat que són propietat de Mediterranea Beach & Golf Community, S.A.U. i que
estan inclosos en l’àmbit del sector 1 “Complexos Turístics Integrats-CTI” del Pla Director
Urbanístic de reordenació de l’àmbit del Centre Recreatiu Turístic (CRT) de Vila-seca i Salou.
Aquests terrenys van ser expropiats perquè el projecte del Centre Recreatiu i Turístic (CRT) de
Vila-seca i Salou va ser declarat d’interès públic. Transcorreguts aquests anys, aquest interès
general no s’ha desenvolupat, i per tant, el més coherent seria retornar-los als propietaris amb
el cost que els van pagar.

Les presumptes irregularitats comeses pel Govern de la Generalitat de Catalunya, en concret
els Departaments d’Economia i Hisenda i el de Territori i Sostenibilitat, en l’autorització de la
llicència de joc a Hard Rock i en l’operació de compravenda dels terrenys de la Caixa són tan
preocupants que a la plataforma “Aturem BCN World” i el GEPEC-EdC van presentar una
denúncia a la Fiscalia Provincial de Tarragona . En aquest sentit el subgrup parlamentari de la
CUP-CC va presentar una Proposta de Resolució al Debat de Política General que es va
celebrar els dies 16 i 18 de setembre al Ple del Parlament de Catalunya a fi d’instar al Govern
de la Generalitat a no formalitzar l’acord de l’executiu de 3 de març de 2020 atès que, segons
consta al contracte i les escriptures de compravenda, el Govern de la Generalitat assumiria
riscos contraris a la cura del bé comú.

Com denuncia la plataforma “Aturem BCN World”, el conjunt de riscos per les administracions
públiques comencen amb la nul·litat de l'adjudicació de la llicència de casino a Hard Rock ja
que l'empresa no va poder acreditar la disponibilitat dels terrenys. Continua, amb l’ús abusiu i
irregular de les pròrrogues concedides a Hard Rock perquè presentés la documentació
requerida per la Generalitat, que vulneren els terminis previstos per la llei i disposicions de
règim administratiu. I culmina amb les condicions i clàusules entre la Caixa, l’INCASÒL i Hard
Rock. Que, segons escriptura pública de compravenda l’INCASÒL, pagarà 120M € a la Caixa
però Hard Rock no pagarà els 120M€ en el moment de la compravenda sinó que periodifica i
ajorna el pagament final en diversos terminis assumint el corresponent cost financer per part de
l’INCASÒL.

Atès que l’evident tracte de favor als propietaris dels terrenys.

Atès que segons el contracte i les escriptures de compravenda aprovades per l’executiu de 3
de març de 2020 impliquen que la Generalitat assumeix el cost financer de l’operació malgrat
que es tracta d’una operació entre privats.
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Atès que es posa en risc el cobrament del 80% de l’import de compravenda.

Atès que l’operació no es fa mitjançant unitat d’acta.

Atès que la sentència que declara nul el sector 1 del Pla (Complex Turístic Integral) comportarà
la més que possible cancel·lació del contracte de compravenda dels terrenys entre la Caixa,
INCASOL i Hard Rock, ja que nombroses clàusules del contracte quedaven supeditades a la no
existència d’una sentència contrària.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS.

PRIMER.- Instar al Govern de la Generalitat perquè no presenti recurs a la sentència del
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya que declara nul el Sector 1 del Complex Turístic
Integral i per tant que desisteixi definitivament d’aquest projecte.

SEGON.- Instar a la Generalitat de Catalunya que no ratifiqui l’acord de compravenda per part
de l’INCASOL dels terrenys que estan inclosos en l’àmbit del sector 1 “Complexos Turístics
Integrats-CTI del 3 de març de 2020.

TERCER.- Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat, als departament de Territori
encapçalat pel Conseller Damià Calvet i al departament d’Economia encapçalat pel
vicepresident Pere Aragonès, als diferents grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, als
ens locals que formen part del CRT Vilaseca i Salou, a la plataforma “Aturem BCN World i al
GEPEC-EdC".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :NO S'ACORDA

ESTIMAR la moció presentada pel grup municipal de la CUP sobre la sentència del TSJC en
relació al Pla director urbanístic del CRT de Vila-seca i Salou per part de la Generalitat de
Catalunya.
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Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

 MOCIÓ DE PRESIDÈNCIA

MOCIÓ PRESENTADA PER LA PRESIDÈNCIA DE SUPORT A LA PETICIÓ DELS12. 
CONSELLS ESPORTIUS DE CATALUNYA PER DECLARAR L'ACTIVITAT FÍSICA "BÉ
ESSENCIAL"

El Sr. Alcalde fa la següent explicació dient: «Aquesta és també una moció presentada, en
aquest cas, per presidència.
 
En primer lloc, deixeu-me argumentar el perquè la presenta presidència (no sent una cosa un
comentari habitual en aquest plenari). Aquesta moció va arribar molts minuts abans de la
convocatòria del ple, per tant, no va poder passar per junta de portaveus, cosa que disculpo
perquè el compromís el coneixeu que és que totes les mocions passin per junta de portaveus,
però tenint en compte que ens arribava des del Consell Esportiu, que és un Consell àmpliament
conegut per tots vosaltres, i una moció que d'aquí dos mesos en el pròxim ple no sabem si
tindrà sentit, doncs vaig prendre la decisió com a president del plenari d'introduir aquesta
moció. Però sí que abans d’exposar-la i presentar-la a votació volia fer aquest aclariment del
perquè hi ha una moció de Presidència. En tot cas era evident que sent una moció que ens
arriba externa, com a proposta de moció a nivell municipal i que no s’havia tingut temps de
debatre amb la resta de grups municipals, doncs creia si s'havia de presentar s’havia de
presentar només com a Presidència i no sota cap grup municipal. Tenint en compte que la
moció ve del Consell Esportiu i en el nostre plenari al Consell Esportiu hi tenim una
representant, que és la Imma, li he demanat que faci ella una molt breu explicació de la moció.
La moció la tenim tots. I després doncs amb els altres grups municipals en marcarem el
posicionament».
 
El Sr. Alcalde dóna la paraula a la regidora. Sra. Inmaculada Beatriz Parra, perquè faci l’
explicació de la moció, la qual fa la següent intervenció: «Des de l'equip de govern -i en concret
de la regidoria d'Esports- durant tota l’etapa de desconfinament progressiu que vam veure del
juny fins arribar a l'octubre, que és el que hem viscut fins ara que ens van tornar a tallar les
instal·lacions esportives i la pràctica d’esport en instal·lacions. En tota l’etapa de
desconfinament hem pogut veure i constatar que totes les entitats i empreses privades
esportives de Riudoms s’han adaptat a les noves mesures necessàries per gestionar la
pandèmia i convertir les seves instal·lacions en espais segurs. Considerem que l'activitat física
és un bé essencial, equiparable a altres elements de l'estat de benestar com són la salut,
l'educació, els serveis socials i la cultura. Per aquest motiu exposem i manifestem una sèries
de peticions. Com que la informació ja ha estat enviada llegiré només alguns punts:
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1.  

2.  

 
- Que l'activitat física és segura i cal protegir assegurar el seu accés a tothom, especialment als
infants i joves en edat preescolar de tot Catalunya.
- Que la declaració de l'activitat física com bé essencial hauria de garantir, seguint tots els
protocols necessaris, el manteniment dels programes d’esport escolar del Consell Català de
l'Esport, els entrenaments esportius i les activitats físiques en gimnasos i piscines climatitzades.
- Que cal que el govern de la Generalitat arbitri els mecanismes necessaris en les bases de
subvencions de les entitats sense ànim de lucre per assegurar el manteniment de les mateixes
malgrat les aturades de les activitats que es puguin produir.
 

És per tot el que s'ha exposat que el grup municipal proposa al ple de l'ajuntament de 19 de
novembre al 2020 l’adopció dels següents acords:
 

Primer. Donar ple suport al Manifest pels consells esportius de Catalunya i a la petició al
govern de la Generalitat perquè declari l'activitat física com a bé essencial a Catalunya.
Segon. Traslladar el present al govern la Generalitat de Catalunya, concretament, a la
Conselleria de Presidència, responsable de la secretaria general de l'Esport i Activitat
Física i a la Unió de Consells Esportius de Catalunya.

Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Parra, i fa el següent aclariment: «Només com
aclariment: no és el grup municipal qui presenta la moció, es presidència. I en tot cas els grups
municipals després manifestaran el sentit del vot, perquè és una moció externa que ens arriba
de fora; arriba a l'alcaldia (és normal i habitual que sigui així) i per tant, que es presenta com a
Presidència. Però sí que és veritat que la Inma, que és membre del Consell, creia que era
oportú que en fés ella l’explicació».
 
A continuació el Sr. Alcalde dóna la paraula als diferents grups municipals, per si volen fer l’
explicació i posicionament.
 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta el
següent: «Bé, com bé ha dit la Inma és un bé essencial, creiem que l’esport és salut, l’esport és
necessari -tenint cura com s’ha de tenir per la pandèmia- crec que és molt positiu. Des del
Consell, també com a conseller, estan bellugant, ho estan promovent i, com no pot ser d’una
altra manera, a aquesta moció li donarem tot el suport. Moltes gràcies».
 
A continuació, el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al Sr.
Enric Jódar.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta el següent: «Sí.
Nosaltres votarem a favor de la moció perquè el que reclama hi estem d’acord, i el que s’
exposa a la moció, l’activitat física és important pel desenvolupament tant físic com emocional.
Per tant, estem d'acord en que s’aprovi la moció. En tot cas, també instar als grups que tenen
responsabilitat de govern tant comarcals com en altres administracions -i que segurament
coincideixen també amb els colors del govern de la Generalitat- a fer aquesta pressió una mica
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a la Generalitat perquè tingui en compte que el sector esportiu -en totes les seves vessants i en
tots els seus àmbits- és important. I per tant des d'aquí també fer aquesta petició a la resta de
grups que puguin tenir responsabilitats en altres governs.
 
I sí que posar de manifest una cosa que és que el fet que es declarés -o suposadament- bé
essencial l'activitat física tampoc ens garanteix res, perquè el Parlament el mes de setembre va
considerar a la cultura bé essencial i uns quants mesos després ens trobem que realment la
Generalitat amb la cultura no s'ha portat de la manera que s'havia de portar, malgrat ser un bé
essencial. Per tant, evidentment, totes les mocions o les propostes que siguin per defensar l’
activitat esportiva, l’esport, benvingudes siguin, però també siguem conscients que a vegades
la realitat és una altra i que pot ser que aquest tipus d’iniciatives potser no tinguin tota la
perspectiva que voldríem».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al Sr. Arnau Salvat del grup
municipal d’ERC-AM, que fa la següent intervenció:
 
«Primer de tot bona nit. Voldria avançar que donarem suport a aquesta moció, i ho farem per la
nostra aposta per l'esport i l'activitat física com una manera de fer salut, de potenciar la cohesió
social i contribuir al creixement personal de milers i milers de persones. Tal com diu la moció,
l'activitat física és un element clau de l'estat del benestar com són la salut, l'educació, els
serveis socials i la cultura. De fet, aquesta perspectiva és força innovadora i és una perspectiva
que s'ha defensat els darrers anys des d’altres sectors. La nostra visió del que és la vida, el
benestar i la salut ha canviat, i és aquest canvi on l’esport ha jugat un paper clau. L'esport ja no
són quatre que salten, ballen, o corren darrere una pilota, sinó que és molt més que això,
sobretot si parlem de l'esport base. A més, en els últims anys hem vist com irrompia amb força l’
esport femení, tant base com d’èlit, que hem seguir potenciant. A Riudoms en tenim un bon
exemple com el Club Deportiu Riudoms femení, que és l'equip de futbol de la demarcació de
Tarragona que juguen una categoria més alta. Per descomptat nosaltres estem a favor de
seguir fent esport en temps de pandèmia. I així s'ha intentat garantir des de la Generalitat
Generalitat sempre que ha estat possible. Per tant, donem suport al fet que l'activitat física sigui
declarat bé essencial. De la mateixa manera, fa uns mesos, ja en plena pandèmia, la
Generalitat va declarar la cultura com a bé essencial. En línia amb el que deia abans, declarar l’
esport i la cultura com a bé essencial és un canvi de perspectiva; és una manera de posar-los
en valor i potenciar-los. La pandèmia ens ha deixat moltes coses negatives, però també alguna
de positiva com haver posat a sobre la taula la importància de la salut, l'esport i la cultura.
Evidentment. Però la pandèmia també ha deixat al descobert les moltes mancances que tenim
en aquest àmbit.
 
Dissabte passat el sector de la cultura de Riudoms va fer un acte que ho va posar de manifest.
És així, i no ho podem amagar. Al contrari, hem de treballar per canviar-ho. Totes les
administracions, des de la Generalitat als ajuntaments, hem de posar recursos per potenciar
aquest sector. Per exemple, de cara als pressupostos de l'ajuntament de l'any vinent, des
d'Esquerra hem proposat crear una línia de suport econòmic que permeti organitzar activitats
culturals a Riudoms. I a la vegada, que aquestes activitats les facin creadors culturals del
nostre poble: fotògrafs, il·lustradors, el món del teatre, etcètera.
 
I per acabar, una última reflexió. Nosaltres diem que cal posar més recursos en salut, esport i
cultura. I també diem que cal fer autocrítica. I també apostem per la responsabilitat. Si la
cultura, l’esport o la restauració han estat tancats durant la pandèmia, no ha estat pel caprici
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d'algú, sinó perquè un comitè d'experts i els dirigents dels nostres institucions han considerat
que aquesta era la millor manera de frenar a la COVID-19. Gestionar aquesta crisi no és fàcil.
S'han comès errors, però no caiguem en el populisme i la demagògia. Aquesta no és mai la
solució. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Salvat, i fa la següent intervenció: «Crec que ha
quedat clar el posicionament de cadascú. És evident que tots apostem per uns sector segurs i
som conscients que s'ha treballat moltíssim per part d'aquests sectors que estem parlant ara -
no només l’esportiu, el cultural, restauració, etc.-, per treballar per tal de ser segurs. També
som conscients que hem de fer cas al que marquin els experts en aquesta pandèmia. Per tant,
res a dir en aquest sentit. Si us sembla passem a votació la moció que es presenta des de
Presidència en nom del Consell Esportiu del Baix Camp i dels Consells Esportius de
Catalunya».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la següent moció.

Fets

En data 16 de novembre de 2020 la Presidència ha presentat una moció de suport a la petició
dels Consells Esportius de Catalunya per declarar l'activitat física "bé essencial", per a ser
tractada en el Ple ordinari (exp. 4312990004-1-2020-004850-2). El text literal de la qual és el
següent: 
 
"Els Consells Esportius de Catalunya considerem que l’activitat física és un bé essencial
equiparable a altres elements de l’estat del benestar com són la salut, l’educació, els serveis
socials i la cultura. Per aquest motiu exposem i manifestem:
 
_ Que l’activitat física és segura i cal protegir i assegurar el seu accés a tothom, especialment
als infants i joves en edat escolar de tot Catalunya.
_ Que la declaració de l’activitat física com bé essencial hauria de garantir, seguint tots els
protocols necessaris, el manteniment dels programes d’esport escolar del Consell Català de l’
Esport, els entrenaments esportius i les activitats físiques en gimnasos i piscines climatitzades.
_ Que l’activitat física ajuda a la socialització en aquests moments d’aïllament per les
restriccions imposades per la pandèmia i és també que des d’aquest punt de vista que la
declaració de l’activitat física com a bé essencial hauria de contemplar mesures per garantir l’
accés de la ciutadania a les activitats fisicoesportives, especialment en el marc de les entitats
sense ànim de lucre.
_ Que cal que el Govern de la Generalitat activi el Pla de Xoc de l’esport a l’escola que la Unió
de Consells Esportius de Catalunya va proposar al Consell Català de l’Esport amb l’objectiu d’
assegurar l’activitat escolar de Catalunya.
_ Que un cop aprovada la declaració de l’activitat física com a bé essencial, el govern cal que
aprovi i desenvolupi els canvis normatius necessaris per a garantir la continuïtat de les
activitats físiques malgrat les restriccions que es puguin derivar de la situació de pandèmia.
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_ Que el tancament de l’activitat física està tenint un fort impacte econòmic en el sector esportiu
on valorem positivament les primeres ajudes anunciades per la Secretaria General de l’Esport i
l’Activitat Física. I que pels consells esportius, s’haurien de diferenciar en tres grans blocs: el
sector empresarial, les entitats sense ànim de lucre i les administracions locals que són les
principals prestadores de serveis esportius a la població.
_ Que cal que el Govern de la Generalitat arbitri els mecanismes necessaris en les bases de
subvencions de les entitats sense ànim de lucre per assegurar el manteniment de les mateixes
malgrat les aturades de les activitats que es puguin produir.
 
 
És per tot el que s’ha exposat, que la Presidèncai proposa poposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms, l’adopció dels següents ACORDS:
 
PRIMER. Donar ple suport al manifestat pels Consells Esportius de Catalunya i a la petició al
Govern de la Generalitat perquè declari l’activitat física com a bé essencial a Catalunya.
 
SEGON. Traslladar el present al Govern de la Generalitat de Catalunya, concretament a la
conselleria de Presidència, responsable de la secretaria general de l’Esport i l’Activitat Física i a
la Unió de Consells Esportius de Catalunya".
 

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «en els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR la moció presentada per Presidència de suport a la petició dels Consells Esportius
de Catalunya per declarar l'activitat física "bé essencial".

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
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Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

 ASSUMPTES URGENTS

 PRECS I PREGUNTES

PRECS I PREGUNTES13. 
 
El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Començarem, com és habitual, per l’ordre de
representació del plenari. Per tant, començarà el grup del PSC a fer els precs i les preguntes».
 
 
1/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal del PSC:
 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, manifesta el següent:
«Perdoneu, és que no estic fi per dir res; no vull parlar massa. Perdoneu-me. Deixo la paraula
al company de la CUP».
 
El Sr. Alcalde li respon dient el següent: «Jose, si et sembla, pots deixar la sessió plenària, no
hi ha cap problema. Tots entenem que és un tema de salut i, per tant, sense cap problema pots
deixar la sessió».
 
El Sr. José Hernández manifesta: «Us ho agraeixo. Que vagi bé».
 
El Sr. Alcalde manifesta: «D’acord. Cuida't. Una abraçada Jose».
 
El Sr. José Hernández manifesta: «Molt bé. Gràcies i bona nit a tots».
 
En aquest punt de la sessió plenària el Sr. José Manuel Hernández s’absenta.
 
El Sr. Alcalde manifesta: «Bé, esperem que es recuperi d’aquest “baixon”. Llavors, continuem»
i dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP.
 
 
2/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal de la CUP-AMUNT:
 
El Sr. Enric Jódar manifesta: «Tinc diversos punts. Intentaré ser el més àgil possible.
 
En primer lloc, sobre les mesures de prevenció en grans comerços. Diverses persones ens han
fet arribat que en alguns comerços (principalment grans establiments del municipi) potser no es
complien ben bé totes les mesures preventives amb tot el tema de la COVID. Llavors ens
agradaria saber si s’ha rebut alguna queixa en aquest sentit i si per part de l'ajuntament s'han
posat en contacte amb tot el sector del comerç per intentar millorar aquest aspecte que potser
en algun moment no ha acabat de funcionar, o la gent té aquesta sensació.
 
En segon lloc, sobre les ajudes a diferents sectors econòmics que ha dut a terme la Generalitat
en aquestes anteriors setmanes. El que demanaríem és que l’Ajuntament de Riudoms també
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mantingui actualitzat l’espai web de l'Ajuntament on s'inclou tot allò relacionat amb la COVID,
perquè creiem que hem d’intentar -més enllà de les xarxes socials, que evidentment també
s'han d'utilitzar- intentar que hi hagi algun punt on tots els riudomencs sempre puguin consultar
la informació de darrera hora i i sempre sigui un punt de referència perquè si no se
n'assabenten per algun altre mitjà, que puguin sempre tenir la informació a través de la web de
l'Ajuntament. Això també, evidentment, doncs amb altres tipus de mitjans oficials, com podrien
ser xarxes socials o la taula de comerç, etc.
 
Sobre l'organització d'actes de Nadal, ens agradaria saber quina previsió s'està fent des de
l'ajuntament per preparar tot el conjunt d'actes que generalment es feien. Saber si es faran en
un altre format, o bé no es faran. I agrairíem si se’ns pogués respondre una mica, o com a
mínim alguna cosa, avui -entenent que la resposta del proper ple seria la mes de gener i ja no
tindria sentit-; si ens poden avançar una mica les línies mestres de treball en el programa
d'actes de Nadal. I també ens oferim que si, en cas de que hagi alguna necessitat concreta,
ens oferim a l'equip de govern per comentar o idear el que sigui necessari per poder mantenir
una mica -tal com es deia a l’informe de presidència al principi- mantenir una mica el màxim
d'activitats possibles d'alguna manera o altra.
 
En relació amb el compliment de la normativa respecte el pla d'igualtat, totes les empreses han
de vetllar per la igualtat d'oportunitats de dones i homes en l’àmbit laboral i haurien d’adoptar
mesures. Segons el Reial decret 6/19 d’1 de març, les empreses tenen l’obligació d’elaborar i
aplicar un pla d'igualtat; i segons l'article 1.3, les empreses de més de 100 persones
treballadores -com és el cas de l'Ajuntament- disposaven d'un període de dos anys per
l'aprovació dels plans d'igualtat. Així doncs, en principi l’1 de març de 2021 l'ajuntament hauria
de tenir aquest pla d’igualtat registrat. A més a més, s'han afegit altres regulacions, com el
Reial decret 901/2020, que regulen els plans d'igualtat i el seu registre; i el Reial decret 902
/2020, d’igualtat retributiva entre dones i homes, on segons aquest últim decret s'hauria de tenir
un registre també de la bretxa salarial en un màxim de sis mesos. Llavor, per tot plegat, ens
agradaria saber en quin estat es troba l’elaboració del pla d'Igualtat i si s’està treballant per
aplicar les mesures que es demanen al Reial Decret 901 i 902.
 
Sobre el menjador escolar, des del curs passat es va contractar la figura d'un nou coordinador
pel servei de monitoratge. Ens agradaria saber quina valoració fa l'equip de govern d'aquesta
figura. També ens agradaria saber si s’està elaborant un projecte de menjador on es detectin
possibles millores i actuacions a fer. I en relació a les activitats que es desenvolupen, ens
agradaria saber de quin material disposen les persones que fan el monitoratge per poder
desenvolupar tallers i treballs manuals amb l’alumnat que es queda al servei de menjador i qui
es fa càrrec del cost d’aquest material.
 
I repetim, també un prec que ja vam entrar per escrit en el darrer ple, que és que, tenint en
compte que l'Ajuntament de Riudoms tenia previst delegar el servei del menjador escolar al
consell comarcal a través d’una licitació, el que demanem és la convocatòria d'algun tipus de
reunió, comissió informativa o el que sigui, per poder debatre, o com a mínim estar al corrent,
de com s'està desenvolupant aquesta iniciativa. Més que res per estar informats, perquè
creiem que és un canvi, tenint en compte tots els anys que porta de gestió l'ajuntament
d'aquest servei.
 
Sobre l'acompanyament a les famílies en l'ús d'eines telemàtiques, arran de la implementació
de l'estudi a distància en períodes de confinament, o famílies que han hagut d'estar confinades
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pel tema de la COVID, s’ha detectat que hi ha famílies que tenen o mancança d'eines, o poc
domini d’ús d’algunes tecnologies. Demanaríem a l'ajuntament que, en coordinació amb els
centres, pogués resoldre aquestes mancances, ja sigui material, formació -segurament
formació- perquè no hi hagi aquesta bretxa entre algunes famílies que han hagut de fer tot el
període de confinament i potser no estan avesades a utilitzar aquest tipus d’eines que s’estan
ara posant ja de moda o s’estan actualitzant als centres (tal com vam parlar a l'últim consell
escolar).
 
Sobre els talls de llum i baixades de tensió del barri de Sant Antoni i del barri del Colomer,
també hem rebut algunes queixes recentment perquè els episodis aquests de talls s'han
intensificat. Llavors, ens agradaria saber quina és la situació d'aquesta problemàtica, si es
coneix l'origen de les baixades de tensió o talls i quin és, i de quin organisme depèn la solució
d'aquest problema. Demanaríem, això sí, que en qualsevol cas -entenem que pot ser una
qüestió que no sigui senzilla-, però en qualsevol cas, que l'Ajuntament mantingui informats als
veïns (que segurament és el que aporta potser més tranquil·litat).
 
Respecte a la senyalització de camins del terme municipal, els darrers caps de setmana, degut
a les restriccions del confinament perimetral, hi hagut, evidentment, persones i famílies que han
aprofitat les hores d'esbarjo per anar pels camins del terme i això doncs ha comportat un
augment d’afluència de ciclistes, persones que fan esport, vehicles.... Llavors demanaríem que
l'Ajuntament millori una mica la senyalització dels camins, especialment, pel que fa al relatiu a
la velocitat, perquè sí que és veritat, algú ens ha fet saber que hi ha hagut algun ensurt en
camins del terme. I si és possible millorar la senyalització, doncs molt millor.
 
Sobre l'antiga caserna de la guàrdia civil, aquesta és una qüestió que ja vam transmetre a
l'equip de govern la nostra preocupació. Hem detectat -i veïns ens han fet saber-, que estava, o
es troba en mal estat. Llavors ens agradaria saber si s'ha fet algun tipus de requeriment al
propietari o si s'ha realitzat algun tipus de visita per part dels serveis tècnics per comprovar
l'estat de l'edifici. I en cas afirmatiu, quan es va fer aquest requeriment i una mica quina és la
conclusió que s'han extret.
 
Sobre l'estat de les restes romanes, també fa un temps que estan plenes de deixalles i dona la
sensació una mica de deixadesa o fins i tot d’incivisme per part de la població que freqüenta
aquesta zona. Demanaríem que l'Ajuntament intenti mantenir aquest espai net i cuidat i ben
conservat.
 
Sobre el butlletí d’informació municipal, proposem que l'equip de govern, una vegada aquest
butlletí arribi a les cases, es faci una difusió per xarxes socials i fins i tot alguna notícia a l’espai
web per donar-li una mica més de rellevància, sobretot ara que s'estan utilitzant molt més les
eines digitals. Creiem que és una bona manera que la gent pugui consultar també el butlletí en
format digital. Més que res perquè aquesta feina ja es fa, ja està elaborada, simplement és
donar-li una mica de visibilitat.
 
Finalment, un darrer assumpte sobre l'incompliment en els terminis de resposta d’instàncies per
part de l'Ajuntament. La CUP ha entrat diverses instàncies a l'any 2019 i 2020 sol·licitant
informació i algunes d'elles no han rebut resposta, malgrat que han passat mesos i mesos.
Estem parlant d’instàncies de l'any 2019 algunes. Això, evidentment, suposa un incompliment -
al nostre parer- de la Llei de transparència. Per tant, demanaríem que de la forma més
immediata possible es doni resposta a aquestes instàncies, que són un total de 10. Reitero,
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algunes són, fins i tot, del setembre de l'any 2019. Estem al mes de novembre de l'any 2020;
ha passat més d'un any. Considerem que són terminis que no són acceptables i, per tant,
demanem com a mínim la resposta. Ja no la informació -que potser no la tenen- però com a
mínim la resposta de en quin estat està aquest tràmit. I ja està. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al Sr. Arnau Salvat del grup
municipal d’ERC-AM.
 
 
3/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM:
 
 
1.- El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta: «Comencem parlant de l'aparcament de cotxes que
hi ha a l'avinguda de Montbrió, a l'entrada de Riudoms venint de Montbrió. Just a la zona de l’
aparcament que toca amb el camí de Coll d'en Boc hi ha unes cordes lligades als arbres i unes
varetes de ferro. Aquestes cordes serveixen per marcar el límit de l'aparcament. Ara bé, no
estan gens ben col·locades, i de fet, no es veuen gens. Això ha fet que algunes persones
s'hagin entrebancat. Fa poc una persona hi va caure i va estar de baixa laboral diverses
setmanes. No tenim clar si aquestes cordes les va col·locar l'ajuntament però preguem que
siguin retirades o substituïdes per un material més segur i ben senyalitzat.
 
- Canviem de tema i parlem de coloms. En concret, de la necessitat de controlar les plagues de
coloms. Diversos veïns de l'avinguda de Catalunya -per ser exactes, entre els carrers Baltasar
de Toda i Tàpies i Salvador Espriu- ens han contactat per explicar-nos que pateixen per l'alta
presència de coloms i la brutícia que generen. De fet, passant per aquella zona, es pot veure a
simple vista. Per això preguem que l'Ajuntament intensifiqui l'actuació contra els coloms en
aquesta zona».
 
2.- La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Ara començo referint-me als camins
públics. Fem una altra referència con han fet els companys de la CUP. En aquest cas, insistim
en que haurien d'estar ben senyalitzats i que és important que les adreces dels masos
concordin amb els camins actuals, algun dels quals han anat canviant amb el pas dels anys. I
expliquem això arran d'un cas recent; una ambulància no va poder arribar a un mas de
Riudoms perquè no el va trobar; el camí no estava ben senyalitzat i l’adreça no els hi lligava
amb el mapa. Llavors, el familiar de la persona que no es trobava bé van haver d'anar a buscar
l’ambulància i guiar-la fins al mas. Per sort, tot va acabar bé. Per tot plegat, demanem al govern
que revisi aquests aspectes. Un exemple: l'entrada del Camí de Sant Domingo venint de Reus
no hi ha cap cartell a l'entrada que ho indiqui. I altres veïns també ens han parlat de la
senyalització del Camí del Recreo i del Remei.
 
- Ara ens referirem a la vil·la romana de la Mola. Hem sabut que en les obres que s'estan fent a
una finca particular s’han danyat algunes restes d'aquesta vil·la. Pel que sabem, s'hauria
danyat una canalera o un mur d'origen romà relacionat amb aquesta vil·la. A la vegada,
s'haurien destruït els estrats històrics que permeten fer un bon seguiment arqueològic. I tot això
-i aquí hi ha el problema- sembla que sense una prospecció arqueològica prèvia per part de
l'administració. Per sort, aparentment els danys no són greus, però a partir d'aquest cas volem
fer quatre preguntes: Quins danys exactament s’han causat a les restes romanes?;
l'ajuntament ha aplicat correctament els protocols cal seguir en obres que es fan en una zona
amb restes arqueològiques? Si la resposta és que no, què farà l'ajuntament per millorar-ho i
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perquè no torni a succeir?; han contactat amb el Departament de Cultura per analitzar aquest
cas?».
 
3.- El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta: «Ens referim ara al butlletí d’informació municipal i la
Guàrdia Urbana. A l’últim butlletí que ha repartit l'ajuntament s'explica que s'han incorporat tres
agents a la Guàrdia Urbana municipal de Riudoms, i que amb aquestes incorporacions la xifra
total d’agents és d’11. Algunes persones ens han preguntat si això vol dir que s’ha ampliat la
plantilla d’agents. La resposta -crec que tots ho tenim clar- és no. Des de fa anys la Guàrdia de
Riudoms té 11 places, però per diversos motius, com ara baixes voluntàries, els últims mesos
n'hi ha hagut tres de vacants. Ara s’han cobert aquestes tres places i torna a haver-hi 11
agents treballant. De fet, des d'Esquerra hem defensat que caldria augmentar aquesta xifra d’
onze agents. El gener passat, a petició d'Esquerra, al govern es va comprometre a estudiar-ho i
entregar un informe amb les hores de patrulla que es guanyarien amb la contractació d'un nou
agent i el cost que això tindria. Aquest informe havia d'estar fet a l'abril, però a dia d'avui encara
no ens l'han entregat. És evident que la pandèmia ha canviat els terminis, però tot i que hem
preguntat com està aquest tema, fins ara no hem rebut cap resposta. Per això demanem que el
govern deixi clar quan s’entregarà. De fet, ja ho vam fer a l’anterior plenari, però vist que no
hem rebut informació, ho plantegem en forma de pregunta per tal que ens donin una resposta.
La pregunta és la següent: Quan complirà el govern municipal el compromís aprovat al ple
ordinari del gener passat i que implica fer un estudi sobre una possible ampliació de la Guàrdia
Urbana de Riudoms? Aquell acord contemplava un termini de tres mesos que no s'ha complert.
A la vegada, preguem que quan s'informi de notícies com les dels nous agents, es facin donant
el context necessari per tal que la ciutadania tingui clara quina és la situació. Finalment,
aprofitem per agrair la dedicació i professionalitat dels actuals agents de la Guàrdia municipal».
 
4.- El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «Jo acabo amb un últim tema. En el darrer ple de salut,
d'Esquerra vam reclamar al govern que no utilitzés les xarxes socials de l'ajuntament amb
interessos partidistes. Avui, malauradament, ho hem de tornar a fer. És per un cas que a primer
cop d'ull por passar desapercebut i és el següent: El 14 de novembre la regidora de salut Núria
Mas va publicar al seu Facebook personal un vídeo sobre la campanya que ha engegat
l'ajuntament per promoure l'ús de la mascareta entre els més petits i joves -una bona
campanya, sigui dit-. Aquest mateix vídeo va ser publicat el mateix dia al Facebook de Junts
per Riudoms. Fins aquí res a dir; ben legítim. Ara bé, l’endemà dia 15 de novembre, al
Facebook oficial de Riudoms Jove (un canal que depèn de l'ajuntament) va compartir la
publicació que el dia abans havia penjat la regidora Núria Mas al seu compte personal. En
aquest sentit volem insistir, com vam fer l'anterior ple, que els vídeos personals no són vídeos
per ser compartits des dels comptes institucionals de l'ajuntament. Però és que això no és tot.
Val la pena tornar al vídeo original que el dia 14 va publicar la regidora Núria Mas i també Junts
per Riudoms. El text que acompanyava aquell vídeo feia servir dos hashtags, o dues etiquetes -
per dir-ho al seu possible en català- que són clarament partidistes. Una és #somgovern, i l’altra
és #Riudoms1001siona. El primer hashtag és evident que no fa referència l'ajuntament; aquest
#somgovern no fa referència a l’ajuntament com institució sinó només a l’acció de govern. I el
segon fa referència a un dels lemes utilitzats per Junts per Riudoms, i específicament, pel seu
cap de llista a la campanya de les últimes eleccions municipals. Per tant, estem davant de dos
elements clarament de partit. Per tant, utilitzats d'aquesta manera partidistes. La pregunta és
senzilla: Què fa l'Ajuntament de Riudoms compartint des d’un compte institucional, com el de
Riudoms Jove, un contingut partidista? Oi que quan un regidor de l'oposició penja un contingut
a les seves xarxes personals l'ajuntament no es planteja compartir-lo amb cap xarxa
institucional? Aleshores, perquè no fan el mateix amb els continguts dels regidors del govern?
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Tal com vam dir en el darrer ple, això, a banda de ser un mal ús de les xarxes, considerem que
és un abús. I com que aquest és l’apartat de precs i preguntes, els preguem novament que
deixin de fer-ho. Gràcies».
 
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Ricard Gili, i una vegada finalitzades les
intervencions dels grups municipals, a continuació manifesta el següent: «Entenc que s'han
acabat les preguntes. Anirem contestant les que puguen. En tot cas, en primer lloc contestaré l’
última referència que s’ha fet a les xarxes socials. És cert -i ho acabo de mirar ara- no en tenia
pas constància i en tot cas jo crec que també és correcte reconèixer l’error d’aquesta vegada.
No compartim els del ple passat, però aquest és un error, Riudoms Jove no hauria d’haver
compartir una publicació d’una regidora. I com que és cert, ho admetem i no controlem totes les
xarxes des d’un mòbil sol...en tot cas crec que no passa res.
 
Anem contestant altres preguntes. Pel que fa al BIM i els guàrdies, en tot cas el redactat d’
aquell BIM no deia res que no fos cert; la incorporació de 3 persones a la guàrdia municipal de
Riudoms i fent un total d’onze agents, que per cert, mai mai, mai hi havia hagut 11 agents de
Riudoms en actiu. O sigui que per tant el que deia el BIM és cert. També és cert que no s’ha
ampliat la plantilla dels guàrdies últimament. Però també és cert que l'última vegada que aquest
ajuntament va fer ampliacions de plantilles -ara no em recordo quan, jo crec que fa uns 3 anys-
una de les ampliacions que es va fer precisament una de les places que es va crear era una
plaça de guàrdia. Això crec que ja demostra la voluntat política de reforçar aquest cos.
 
Pel que fa a la moció aprovada, crec que hi ha respostes de preguntes per part dels regidors
després i ja es contestarà en el moment que toqui.
 
Contesto també les que puc contestar i no requereixen d’informació. Pel que fa al compliment
de les mesures de prevenció en diferents comerços del nostre municipi -preguntes formulades
per la CUP ara-. En diferents comerços del nostre municipi s'han rebut queixes. De manera
oficial no, però de manera extraoficial sí. S’ha fet un seguiment per part del nostre cos dels
guàrdies i en tot cas, sí que sí és cert que s’ha avisat en algun moment on no quedava molt clar
el compliment d'aquestes mesures. Inclús en algun dels comerços on passava això, doncs no
estava molt clar quin era l’aforament i s’han fet consultes de la superfície i s’han fet consultes
tècniques per inclús potser retocar el cartell que hi havia penjat a fora del local i canviar l’
aforament i ficar-lo més baix en aquest cas. Però bé, en tot cas la pregunta, de manera oficial
no hi ha ningú que hagi presentat un escrit a l’ajuntament de Riudoms queixant-se d’això, però
sí que hi hagut trucades a diferents regidors i als guàrdies també.

Els actes de Nadal. El Nadal hi serà i el farem, però permetin-me que no haver-los anunciat
encara ho expliquem en sessió plenària i pública perquè s'han d’acabar de definir i s’han d’
anunciar en el moment en què toqui. Sí que és cert que s’estan treballant diferents actes de
Nadal, sobretot aquells que són més a nivell comercial s’estan treballant a la Taula de Comerç i
quan els tinguem acabats de definir els presentarem.
 
El pla d'igualtat esperem tenir-lo en aquesta data que dèiem de l’1 de març, redactat i aprovat.
 
Pel que fa al servei de menjador, no és la primera vegada que la CUP fa l’afirmació de que ja
està la decisió presa. No ho està. En tot cas, estem treballant en totes les alternatives i estem
mirant quina és la decisió legal més bona. I quan la tinguem presa i estigui confirmat i quan no
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hi hagi més alternativa que les que es quedin sobre la taula, en aquell cas és quan es prendrà
la decisió. Però a dia d'avui, la decisió en ferm del menjador no està presa.
 
El tema dels microtalls. És evident, no és un servei municipal que per tant informar-ne també és
difícil perquè no en tenim constància més que les queixes que poden fer alguns veïns. A
vegades són queixes fonamentades, a vegades són queixes no fonamentades. Pot passar que
pensis que el problema és a fora o es a dins. En tot cas, s’està treballant, en contacte directe
amb FECSA demanant-los informació, i també s’està treballant en contacte directe amb FECSA
per buscar la solució a aquests microtalls que provenen de l'entrada nord del municipi, que van
ser potser els que queden pendents d'acabar de solucionar i en les pròximes setmanes això
quedarà arreglat. O almenys el que ens assegura l’empresa que ofereix aquest servei, que no
és l’Ajuntament i que, per tant, ens hem de creure el que ens expliquen. Ens ho creiem perquè
la col·laboració fins a dia d’avui sempre que els hi hem manifestat aquests microtalls ha estat
bona i per tant de moment no en dubtem i li donem tota la fe.
 
El tema dels coloms. Ens consta que el que dona problemes són els tudons i no els coloms. Els
tudons, a diferència dels coloms, no es deixa agafar en gàbies. Per tant això, ens ho fica una
mica més difícil. I per això les batudes amb els caçadors, que també han provocat algun debat
a nivell municipal. Però és que fetes les consultes amb agents rurals, poques opcions més ens
queden -pel tudó, no pel colom, que el colom sí que entra en gàbies, però el tudó no. I a més el
tudó és el que més embruta-. Per tant, en som conscients i anirem treballant en aquest sentit.
 
Pel que fa a les altres preguntes o aclariments jo crec que hem fet l’esforç d’intentar-ne
contestar el màxim possible, però també entendran que hi ha preguntes que requereixen d’
informació més tècnica que es preguntarà i seran contestades en el següent ple.
 
I anem ara precisament a fer això, a contestar les preguntes que no van quedar contestades en
el ple anterior. Com és habitual, jo faré l'enunciat de la pregunta formulada i el regidor de l’àrea
en farà la resposta».
 
 
4/. Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal de la CUP-AMUNT, en l’
anterior sessió plenària ordinària del dia 17 de setembre de 2020:
 
4.1/ La Sra. Judit Albesa, regidora de l’àrea d’Educació, respon a les preguntes formulades
sobre el menjador escolar.
 
- Sobre la reunió amb famílies pel funcionament del menjador escolar. “Per quin motiu es va
convocar la reunió amb tan poca antelació?”. L'ajuntament ha esbrinat perquè hi ha diverses
famílies que no van rebre l’enllaç per fer la reunió telemàtica.
 
Hi havia la voluntat de convocar la reunió de menjador aquest curs abans del començament del
servei. I aquest curs es va haver d’apurar al màxim la seva convocatòria perquè quasi bé fins el
dia de començar van anar variant els protocols i volíem donar la informació al més actualitzada
possible. Per cert, que ens va arribar del Departament d'Educació el mateix dia de la
convocatòria. Per tant la reunió estava ben preparada i fou correcta la informació que es va
donar. Si algunes famílies no van rebre l’enllaç va ser, o bé per una mala transcripció del
correu, o per algun error a l'hora de donar-lo (de part de les famílies mateix), que això s'ha
intentat esmenar.
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- Continuem amb preguntes sobre el servei de menjador. “Per quin motiu només s’accepten 10
usuaris esporàdics al dia del servei de menjador?”. “Per quin motiu no es permeten inscripcions
una vegada iniciat el curs durant el mes de setembre, però sí que es poden inscriure els infants
de forma regular a partir del mes d'octubre?”.
 
Bé, es va fer molta publicitat i molts avisos de com i quan havien de fer la inscripció les famílies
durant tot el mes de juliol i el setembre també. El curs tindria un començament complicat per
tots els motius que tothom abastament ja sap. Calia programar bé la distribució dels grups
bombolla, dels espais, els torns, els patis, distribuir els monitors.... i necessitàvem temps per
organitzar tot això i anar sobre segur. Per aquest motiu, es va avisar que després de donar uns
dies a principis de setembre per fer la inscripció (tant va ser inscripció virtual, com havia estat al
mes de juliol, però també em van posar de presencial), un cop al començament de curs durant
uns dies prudencials vam decidir que es tancava l'entrada a nous usuaris per tal de poder
posar en funcionament el nou model i per veure com anava tot i afermar la nova manera de fer.
Fou per una qüestió organitzativa i de seguretat que tothom crec pot entendre en el context de
pandèmia en què ens trobàvem.
 
4.2/ La Sra. Núria Mas, regidora de l’àrea de Salut, respon a les preguntes formulades sobre el
compliment dels protocols sanitaris als centres escolars i als equipaments municipals.
 
- Quina és la situació laboral actual dels i de les treballadores municipals que s'encarreguen
d'aquestes tasques?. Respecte a l'any passat, quins canvis ha comportat aquesta situació
respecte a la realització de les tasques i la seva jornada laboral?.
 
En alguns casos s’ha hagut d’ampliar la jornada del personal de neteja -que és personal propi-
per garantir el compliment dels protocols de neteja arran de la COVID.
 
- Quins mecanismes té l’ajuntament per tal de vetllar que es compleixin els protocols sanitaris i
alhora que això no suposi un empitjorament de les condicions laborals del personal de
l'ajuntament dedicat a la neteja?.
 
Al personal de la neteja se’ls faciliten els EPIS i materials adequats segons el protocol establert
per realitzar la seva tasca amb seguretat.
 
- Hi ha protocols d'obertura d'aquests espais que contemplin les restriccions, accessos, punts d’
hidrogel, més periodicitat de la neteja, etc...?. Aquests protocols s’han explicat al personal
municipal que gestiona aquests espais?. S’ha explicat a les entitats que utilitzen i ho sol·liciten
aquests espais?. S’està facilitant gel hidroalcohòlic i material de neteja als usuaris i entitats que
fan ús d'aquestes instal·lacions, o bé són els propis usuaris que s'han de proveir d’aquest
material?.
 
A tots els edificis municipals hi ha gel hidroalcohòlic. Les zones comunitàries són netejades pel
personal de l'ajuntament. En els espais cedits a les entitats són les pròpies entitats que
s'ocupen, com és habitual, de la neteja d'aquella zona.
 
 
4.3/ La Sra. Inmaculada Beatriz Parra, regidora de l’àrea de Comerç Local, respon a les
preguntes formulades sobre les restriccions als bars i restaurants.
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- S'han rebut queixes formals sobre aquest tema?. Quina resposta se'ls hi ha donat als veïns i
veïnes?.
 
Mentre els bars i restaurants estaven oberts es va rebre alguna queixa. En aquests casos es va
intensificar la vigilància per part de la Guàrdia municipal (tasca que ja fan habitualment).
 
- L’ajuntament ha fet alguna tasca informativa als bars i restaurants sobre les restriccions a les
quals s’havia d’acollir?. Quan es va realitzar aquesta tasca?.
 
Sempre que hi ha una nova mesura o restricció s’informa immediatament a tots els bars i
restaurants locals.
 
- S’ha continuat fent aquest seguiment per tal que aquesta establiments compleixin les mesures
estipulades? S'ha fet algun recordatori o sanció a aquells bars que reiteradament s’han saltat
les restriccions?.
 
La guàrdia municipal realitza la vigilància del compliment d'aquestes mesures.
 
 
4.4/ El Sr. Jordi Domingo, regidor de l’àrea d’Urbanisme, respon a les preguntes formulades
sobre les un immoble del carrer Major.
 
- L’equip de govern és coneixedor de la situació d'aquest immoble?. Segons la informació de la
qual disposa l’ajuntament, aquest local pot ser utilitzat com a habitatge? Reuneix les condicions
necessàries i cèdula d'habitabilitat?. En el cas que no reuneixin les condicions i que
l'Ajuntament en sigui coneixedor, quines accions s’han pres per salvaguardar la seguretat de
les persones que en fan ús i la pròpia de l'edifici?
 
L’Ajuntament en té coneixement, però es tracta d'un cas particular que va molt més enllà de
l'aspecte d'habitatge. I és per aquest motiu que ja s'ha tractat amb Mossos d'Esquadra.
 
 
4.5/ La Sra. Verònica Torres, regidora de l’àrea de Cultura i Festes, respon a les preguntes
formulades sobre els actes culturals i despeses de sis mesos de pràcticament nul·la
programació cultural o festiva.
 
- Es disposa d'algun pla d'actuació respecte a la realització dels actes culturals i festius
propers?.
 
Pel que fa a la programació dels actes culturals i festius estem contínuament treballant per
trobar alternatives. Malauradament, la situació sanitària no millora i ens hem d’acollir a les
mesures del PROCICAT.
 
- L’equip de govern ha valorat quina és la situació respecte a la programació cultural del casal
riudomenc?.
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El Teatre-Auditori del casal riudomenc compta amb un pla de reobertura adaptat a les mesures
de la situació actual. La voluntat del govern és poder continuar la programació cultural tan aviat
com sigui possible, i amb la garantia de seguretat, tant pels professionals, com pel públic.
 
 
4.6/ El Sr. Josep Maria Bages, regidor de l’àrea de Serveis Públics i de Medi Rural, respon a
les preguntes formulades sobre les instal·lacions d’energia solar fotovoltaica en terrenys
agrícoles.
 
- L’Ajuntament de Riudoms té coneixement d’alguna empresa o agricultor interessar en
instal·lar energia solar fotovoltaica en terrenys rústics o agrícoles?.
 
 
Sí.
 
- Quina és l'opinió de l'equip de govern respecte la instal·lació dels panells d'energia
fotovoltaica en terrenys rústics i/o agrícoles?.
 
Ja s'ha tractat a la moció anterior.
 
- L’equip de govern creu que aquesta situació pot dificultar o posar en risc el desenvolupament
del banc de terres que impulsa el Consell Comarcal del Baix Camp en col·laboració amb el
mateix ajuntament de Riudoms?.
 
No.
 
 
5/. Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM, en l’anterior
sessió plenària ordinària del dia 17 de setembre de 2020:
 
 
5.1/ La Sra. Núria Mas, regidora de l’àrea de Salut, respon a les preguntes formulades sobre
les polítiques de salut i socials de l'Ajuntament.
 
- Quins són els projectes vinculats a polítiques de salut i social en què treballen les regidories
de Salut, Benestar Social i Esports de l’Ajuntament per tal de ser impulsats i/o implementats el
proper any i mig?.
 
S’està treballant en redactar un pla de salut. Abans de la COVID-19 vam tenir una reunió amb
la direcció i personal tècnic de l’Àrea Bàsica de Salut de Riudoms per engegar el programa de
prescripció social.
 
5.2/ El Sr. Jordi Domingo, regidor de l’àrea de Recursos Humans, respon a les preguntes
formulades sobre la moció que es va aprovar per elaborar un breu estudi que analitzi una
possible ampliació de la Guàrdia Urbana de Riudoms.
 
- Agrairíem que ens informin de la previsió de treball que hi ha sobre aquest informe.
 
Tenim previst tenir-lo abans de final d’any.
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Alcalde President

Sergi Pedret Llaurado

Secretària accidental

Sílvia Font Ferraté

 
 
El Sr. Alcalde manifesta que aquesta és la última pregunta que quedava pendent de contestar.

El Sr. Alcalde finalitza la sessió dient: "Agrair a tots els regidors i regidores presents en la
sessió plenària la vostra assistència i ens veiem aviat. A veure si poc a poc podem recuperar
els plens presencials".
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió a l’hora i el lloc indicats
al començament, de la qual s’estén aquesta acta.
 
Degut al cessament de la secretària de la corporació Sra. Carmen Alcoverro Beltran en data 11
de gener de 2021, aquesta acta la signa la secretària accidental Sílvia Font Ferraté. 
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